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(Viac sa dočítate na str. 7)

Zmeny cyklotrasy na Zmeny cyklotrasy na 
Vajanského nábreží Vajanského nábreží 

V
oľby do orgá-
nov samosprá-
vy obcí boli 

vyhlásené v 12 obciach 
vrátane Petržalky na 
sobotu 6. septem-
bra. Politické strany 
a nezávislí kandidáti 
môžu svoju kandida-
túru ohlásiť najneskôr 

do 8. júla 2025.
Mestská časť Bratisla-
va–Petržalka nedávno 
informovala, že v sú-
vislosti s odstúpením 
Jána Hrčku z funkcie 
starostu  podala zastu-
pujúca starostka Ive-
ta Jančoková žiadosť 
o vyhlásenie doplňu-

júcich volieb do or-
gánov samosprávy na 
Ministerstvo vnútra 
SR, a to 2. júna 2025, 
čiže v prvý možný deň 
a v súlade s uznesením 
mimoriadneho májo-
vého zastupiteľstva.
Po tom, čo rezort vnút-
ra potvrdil správnosť 

žiadosti o doplňujú-
ce voľby, samospráva 
čakala na pridelenie 
termínu doplňujúcich 
volieb starostu, ktorý 
je podľa platnej legis-
latívy v gescii predse-
du Národnej rady SR, 
teda Richarda Rašiho. 
Ten v sobotu 7. júna 

v Zbierke zákonov SR 
vyhlásil voľby do orgá-
nov samosprávy obcí v 
obciach Slovenskej re-
publiky a určil termín 
ich konania na so-
botu 6. septembra 
2025.
Ďalšie informácie o 
doplňujúcich voľbách 

starostu Petržalky náj-
du obyvatelia čosko-
ro na webe volby.
petrzalka.sk ako aj na 
všetkých ofi ciálnych 
komunikačných plat-
formách najľudnatej-
šej mestskej časti Slo-
venska.

(red)

Doplňujúce voľby starostu Petržalky sa budú konať v septembri

K
arlova Ves sa 
dočkala prvé-
ho zariadenia 

pre najstarších obyva-
teľov na svojom úze-
mí. Otvorili trinásteho 
júna na Borskej ulici. 
Zhotoviteľom bola 
a prevádzkovateľom 
bude spoločnosť GE-
RION, ktorá uspela vo 
verejnom obstarávaní. 
Prví klienti prídu do 
zariadenia v najbližších 
dňoch. Budú medzi 
nimi aj obyvatelia Kar-
lovej Vsi.
„Karlova Ves zazna-
menáva v posledných 
rokoch najrýchlejšie 
starnutie obyvateľstva 
v rámci Bratislavy. 
V súvislosti s tým treba 
očakávať stále rastú-
ci záujem o rôzne typy 
sociálnych služieb. 
Skvalitňovanie a rozši-
rovanie ponuky našich 
služieb je základ. Bu-
dovanie nových pobyto-
vých zariadení zároveň 
je však nielen žiadúce 
ale nevyhnutne potreb-
né,“ povedala starostka 
Karlovej Vsi Dana Ča-
hojová.

Snaha, ktorá trvala 
roky 
„Otvorenie nového za-
riadenia pre seniorov 
v Karlovej Vsi je úspeš-
ným zavŕšením proce-
su, o ktorý sa karloveská 
samospráva usilovala 
niekoľko rokov. Je prí-
kladom dobrej spolu-
práce verejnej správy 
a neziskového sektora, 
ktorá prináša do našej 
mestskej časti moder-
né a kvalitné sociálne 
služby, o ktoré bude čo-
raz väčší záujem našich 
obyvateľov.

(pokračovanie na str. 2)

Karlova Ves 
má domov 
dôchodcov

MHD prepojí Dlhé diely 
a Trnavské Mýto

V 
Bratislave sa 
v najbližších 
týždňoch za-

čnú práce na výstav-
be novej trolejbusovej 
trate medzi Patrón-
kou a Riviérou. Mesto 
podpísalo zmluvu 
so zhotoviteľom, čím 
sa projekt posúva 
do realizačnej fázy. 
Významná zmena sa 
dotkne najmä oby-
vateľov Karlovej Vsi 
a Dlhých dielov.

Nový 3,5-kilometrový 
úsek prepojí doteraz 

izolovanú „ostrov-
nú“ trolejbusovú trať 
na Dlhých dieloch so 
zvyškom trolejbusovej 
siete mesta. Doteraz 
tu premávali najmä 
naftové autobusy ale-
bo trolejbusy s po-
mocným dieselovým 
pohonom. Vďaka no-
vej trati budú linky 32 
a 33 po novom obslu-
hované čisto elektric-
kými trolejbusmi.

(pokračovanie na str. 2)

V 
bratis lav ske j 
Petržalke počas 
najbližších ro-

kov vyrastie študentský 
kampus, aký na Sloven-
sku zatiaľ nemá obdo-
bu. Rozsiahlym špor-
tovým areálom zrejme 
čiastočne nahradí aj 
súčasné športovisko 
v oblasti Pasienky, kto-
ré pre plánovanú vý-
stavbu prídu o legen-
dárny bežecký ovál, 
ako sme vás informo-
vali v májovom vydaní 
Bratislavského kuriéra. 
„Momentálne sa spra-
cováva dokumentácia 
pre stavebné povolenie 
pre objekty školy, in-
ternátu, multifunkčnej 
haly a samotného are-
álu kampusu. Priestory 
školy sú dimenzované 
na 700 žiakov. V rámci 
povoľovacích procesov 
čakáme na posledné 
stanoviská potrebné 
pre získanie územného 
rozhodnutia,“ priblížila 
Lucia Forman Haban-
cová pre Bratislavské-
ho kuriéra, čím jasne 
naznačila, že z dielne 
Bratislavského samo-
správneho kraja (BSK) 
pôjde o v skutku veľ-
kolepý a unikátny pro-
jekt, aký by bol bežný 
skôr v zahraničí a naj-
mä v Amerike. 

(pokračovanie na str. 3)

Študentský 
kampus

Bratislava otvára 
letné kúpaliská

B
azény bratislav-
ských letných 
kúpalísk sa 

v týchto dňoch po-
stupne napúšťajú vo-
dou a príprava na let-
nú sezónu je v plnom 
prúde. Návštevníci 
mestských kúpalísk sa 
môžu tešiť na osviežu-
júce leto s výhodnými 
online vstupenkami 
a permanentkami, 
ktoré šetria čas aj pe-
niaze. 
Navyše, celosezónne 
permanentky platia 
nielen na všetkých 

ôsmich mestských kú-
paliskách, ale možno 
ich po novom využiť 
aj ako vstup na Mest-
skú plaváreň Pasienky, 
ktorá počas leta zostá-
va otvorená. Novin-
kou na kúpaliskách je 
aj zvýhodnené online 
vstupné pre deti. Are-
ál zdravia Zlaté piesky 
je už pre milovníkov 
letného osvieženia k 
dispozícii a od 11. júna 
privítali návštevníkov 
aj na obľúbenom kú-
palisku Rosnička.
(pokračovanie na str. 6)
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Karlova Ves má domov dôchodcov
(Dokončenie zo str. 1)

Zároveň došlo k vý-
znamnej investícii do 
majetku mestskej čas-
ti spočívajúcej v kom-
plexnej rekonštrukcii 
objektu bývalých det-
ských jaslí a do skráš-
lenia vonkajšieho are-
álu. Ide o prvé sociálne 
zariadenie tohto typu 
v Karlovej Vsi a verí-
me, že k nemu pribud-
ne aj druhé zariade-
nie, ktorého výstavba 
sa pripravuje na Dl-
hých dieloch,“ doplnil 
vicestarosta Karlovej 
Vsi Branislav Záhrad-
ník.

Prví klienti od júna
Zariadenie GERION 
na Borskej ulici zís-
kalo kolaudačné roz-
hodnutie a čaká na 
ukončenie registrá-
cie ako poskytovate-

ľa sociálnej služby na 
Bratislavskom samo-
správnom kraji. „Po 
registrácii vieme do 
zariadenia prijímať 
prvých klientov, čo 
odhadujeme na druhú 
polovicu mesiaca jún,“ 
uviedol Tomáš Lendel, 
štatutár zariadenia. 
Kapacita zariadenia je 
39 klientov, polovica 
miest je už obsadená. 
Ako vysvetlil Tomáš 
Lendel, služby budú 
poskytovať fyzickým 
osobám, ktoré dovŕšili 
dôchodkový vek a sú 
odkázané na pomoc 
inej osoby, minimálne 
v stupni IV. Prijať však 
môžu aj seniorov, ktorí 
potrebujú túto pomoc 
z vážnych dôvodov.

Od lekárov až po 
kaderníka, či pe-
dikéra
Okrem sociálnych slu-

žieb bude GERION 
poskytovať aj ošetro-
vateľskú starostlivosť, 
a to prostredníctvom 
vlastných sestier po-
čas celého dňa i noci. 
„Zabezpečovať bude-
me aj zdravotnú le-
kársku starostlivosť 
prostredníctvom zaz-
mluvnených lekárov, a 
to všeobecného lekára, 
geriatra, psychiatra a 
urológa,“ doplnil Len-
del. Dôležitou súčas-
ťou starostlivosti bude 
aj každodenná fyzio-
terapia, pravidelné 
návštevy logopéda a 
rôzne doplnkové služ-
by ako kaderníctvo či 
pedikúra. Zariadenie 
je plne bezbariérové 
a disponuje 18 dvoj-
lôžkovými a 3 jed-
nolôžkovými izbami 
s vlastným sociálnym 
zázemím. Všetky izby 
sú klimatizované a 

majú prístup na tera-
su so záhradou. „Sú-
časťou zariadenia je 
veľkorysá spoločenská 

miestnosť, jedáleň, 
miestnosť na terapie 
a záujmové činnosti. 
Mysleli sme aj na za-
mestnancov, aby mali 

v nepretržitej prevádz-
ke kde oddychovať a 
cítili sa príjemne,“ pri-
blížil štatutár. Aktuál-

ne majú takmer všetky 
pracovné pozície ob-
sadené, no ako hovo-
rí Tomáš Lendel, tím 
stále víta ľudí, pre kto-

rých je starostlivosť o 
seniorov poslaním. „V 
sociálnych službách sa 
táto práca inak robiť 

ani nedá,“ dodáva To-
máš Lendel.

(vt)

(Dokončenie zo str. 1)

Viac ako 
ekologická doprava
Okrem zníženia hlu-
ku a odstránenia lo-
kálnych emisií pri-
nesie projekt podľa 
magistrátu aj význam-
né zlepšenia komfortu 
a bezpečnosti pre ces-
tujúcich:
• Lepšie spojenie:
Zlúčením liniek 32 
a 64 vznikne nová 
linka 32, ktorá pria-
mo prepojí Dlhé diely 
s Račianskym a Trnav-
ským mýtom.
• Vyššia frekven-
cia: V špičkách bude 
linka 32 premávať čas-
tejšie.
• Väčšia kapacita:
Na linke 33 budú na-
sadené 18-metrové kĺ-

bové trolejbusy, ktoré 
pojmú až o 50 % viac 
cestujúcich než súčas-
né vozidlá.
• Väčší komfort:

Nové vozidlá lepšie 
zvládnu nárazové si-
tuácie, ako je príchod 
viacerých električiek 
naraz na Riviéru.

Zásadné zmeny má 
priniesť projekt aj 
v infraštruktúre. „Sú-
časťou projektu je aj 
oprava chodníkov, 

debarierizácia prie-
chodov a prekládky 
sietí, vytvorenie bez-
pečnejšej križovatky 
pri ZŠ Dubová, rozší-
renie nástupiska za-
stávky ZOO v smere 
na Habánsky mlyn aj 
s novým 8-metrovým 
prístreškom na tejto 
zastávke, a tiež nové 
informačné tabule na 
zastávkach po trati. 
Rovnako sa zmoder-
nizuje verejné osvetle-
nie aj všetky dotknuté 
svetelné križovatky,“ 
uviedla námestníč-
ka primátora Tatiana 
Kratochvílová.

Koniec dočasným 
riešeniam
Trolejbusová trať na 
Dlhých dieloch bola 
postavená už v roku 

2006, no jej napojenie 
na zvyšok siete chý-
balo. Spojenie s cen-
trom mesta tak bolo 
doteraz riešené len 
provizórne  pomocou 
dieselových autobu-
sov alebo hybridných 
trolejbusov. Nová trať 
to defi nitívne zmení 
a zabezpečí spoľah-
livú, plne elektrickú 
dopravu, ktorá má 
byť hospodárnejšia 
a menej poruchová. 
Napojenie na Depo 
Hroboňova navyše 
zjednoduší logistiku 
a prevádzku vozidiel. 
Projekt má ambíciu 
posunúť ekologickú 
dopravu, ale aj kvalitu 
verejného priestoru a 
každodenný komfort 
tisícok cestujúcich.

(bak)

MHD prepojí Dlhé diely a Trnavské Mýto
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(Dokončenie zo str. 1)

Ideálna lokalita 
v Petržalke 
Faktom je, že vedenie 
BSK, na čele s Jurajom 
Drobom, na projekte 
rozsiahleho rekreač-
no-vzdelávacieho are-
álu v Petržalke pracu-
je už niekoľko rokov. 
Študentský kampus 
pritom podľa plánov 
vyrastie v juhovýchod-
nej časti Petržalky, v 
lokalite medzi Dolno-
zemskou a Orechovou 
cestou a areálom vo-
zovne Petržalka. Dané 
pozemky sú vo vlast-
níctve BSK a Územ-
ný plán predurčil ich 
využitie na funkciu 
športu, telovýchovy 

a voľného času, preto 
sa neočakáva, že by 
v prípade súčasných 
schvaľovacích proce-
sov mali nastať nejaké 
vážnejšie problémy. 

Spolupráca na 
vysokej úrovni 
Aby bol v rámci pro-
jektu využitý jeho 
maximálny potenciál 
napríklad na športové 
účely, vedenie BSK na 
projekte úzko spolu-
pracuje so Slovenským 
zväzom ľadového ho-
keja, Spojenou školou 
na Ostredkovej ulici 
v Bratislave, Volejba-
lovým klubom polície 
Bratislava a Sloven-
ským atletickým zvä-
zom, a to už od roku 

2020. Ak všetko pôjde 
podľa plánov, pred-
pokladaný začiatok 
výstavby bol v EIA, 

teda pri posudzova-
ní vplyvov na životné 
prostredie, stanovený 
na polovicu roka 2027. 
Prvé časti by sa mohli 
dokončovať násled-

ne o dva až tri roky 
neskôr. Vzhľadom 
na to, že už prebieha 
inžinierska činnosť 

k získaniu stavebné-
ho povolenia pre prvú 
etapu primárnej in-
fraštruktúry - vybudo-
vanie Fiľakovskej cesty 
a inžinierskych sietí 

– odhadovaný termín 
výstavby zatiaľ vyzerá 
reálne. 

Areál s najmoder-
nejšími prvkami 
A na čo všetko vlastne 
bude kampus slúžiť? 
Podľa vedenia BSK si 
možno Kampus zdra-
via a športu predsta-
vovať ako rozsiahly 
areál, v ktorom vznik-
ne hlavný objekt so 
školou, športová hala, 
internát s jedálňou 
a atletický štadión. 
Hlavný objekt je na-
vrhovaný ako päťpod-
lažný so štyrmi nad-
zemnými podlažiami 
a jedným podzemným 
podlažím. Na prvom 
nadzemnom podla-

ží sa má nachádzať 
hlavná vstupná hala 
a bufet, nadväzujúci 
na exteriérové plochy. 
V objekte bude pred-
nášková sála s kapaci-
tou 200 osôb, výstavný 
priestor a pobytové 
schodisko. Na sever-
nej strane bude kniž-
nica a administratívny 
úsek. Na druhom nad-
zemnom podlaží majú 
byť umiestnené kme-
ňové triedy pre druhý 
stupeň základnej ško-
ly, dve spoločenské 
zóny, multifunkčné 
a jazykové učebne a 
spoločenská zóna.

(vt)

Študentský kampus svetovej úrovne

N
a témy, kto-
ré pred letom 
rezonujú Bra-

tislavou, sme sa opý-
tali  zatiaľ jediného 
ofi ciálneho kandidá-
ta na post primátora 
v budúcoročných ko-
munálnych voľbách 
Martina Winklera.

Začiatkom septem-
bra sa budú konať 
doplňujúce voľby 
na post starostu 
v Petržalke. Zatiaľ 
to vyzerá, aj keď 
kandidátky sa po-
dávajú do 8. júla, že 
pôjde o súboj pani 
Tatiany Kratochví-
lovej (námestníčka 
primátora) a aktu-
álne „odstúpené-
ho“ starostu Jána 
Hrčku. Inými slo-
vami, magistrát si 
otestuje, ako je na 
tom s popularitou 
v najväčšej mest-
skej časti Bratisla-
vy. Ako sa na to po-
zeráte Vy?
Rád si počkám do júla, 
kto všetko sa prihlá-

si. Ale súhlasím, že to 
vyzerá na súboj pani 
viceprimátorky Kra-
tochvílovej a bývalého 
Petržalského starostu 
pána Hrčku. Bude to 
zrejme malý test, lak-
musový papierik ná-
lad medzi obyvateľmi 
nášho mesta, konkrét-
ne Petržalčanov, ako 
vnímajú súčasné ve-
denie Bratislavy. Som 
veľmi zvedavý, ako to 
dopadne. 

Podľa Vás, mal by 
Ján Hrčka opäť 
kandidovať? Keď 
sa raz niekto vzdá, 
aký to malo celé 
zmysel, ak by sa 
opäť ocitol v tej is-
tej funkcii?
Myslím si, že vzdať sa 
bol správny krok od 
starostu Hrčku. Politi-
ci by mali byť schopní 
prijať zodpovednosť. 
Preto oceňujem tento 

jeho krok, ako prejav 
politickej kultúry. Čo 
sa týka opätovnej kan-
didatúry, myslím si, že 
má na to plné právo a 
obyvatelia Petržalky sa 
rozhodnú, či mu dajú 
dôveru, alebo ho za to 
potrestajú. O tom je 
demokracia. Bez ohľa-
du na to, či bude alebo 
nebude kandidovať, 
treba predovšetkým 
tento bezprecedentný 
skutok vyšetriť a po-
trestať všetkých, ktorí 
sa na ňom podieľali.

V médiách sa ne-
dávno objavi-
la informácia, že 
Bratislava na par-
kovnom vlani vy-
brala 17 miliónov, 
pričom zisk ide 
najmä na parkova-
cie domy. Súhlasíte 
s takým tvrdením?
Nesúhlasím, lebo ja o 
žiadnych parkovacích 
domoch nič neviem. 
Žiadne som za takmer 
7 rokov vládnutia Ma-
túša Valla nevidel. 
Mestský parkovací 

systém musí byť, na 
tom sa zhodneme asi 
všetci. Ale nesúhla-
sím s jeho dnešnou 
podobou. Musí sa 
zmeniť tak, aby bol 
priateľskejší k Brati-
slavčanom a aby ich 
iba netrestal, ale bol 
im prínosom pri býva-
ní a parkovaní. PAAS 
potrebuje zásadne 
prekopať. 

Magistrát sa vyjad-
ril, že do leta urobí 
úpravu cyklopru-
hov na Rázuso-
vom a Vajanského 
nábreží. Leto je pre-
do dvermi, ale za-
tiaľ nebadať žiadnu 
aktivitu.
Viem, že magistrát už 
objednal nové obrub-
níky oddeľujúce jazd-
ný pruh pre autá od 
cyklopruhu na Vajan-
ského nábreží za 200 
000 eur. Je to škandál. 
Sú to nehorázne pe-
niaze. Táto cyklotra-
sa už zhltla výrazne 
viac ako milión eur. 
Neustále sa upravuje 

a na magistráte nikto 
ani len netuší jej cel-
kovú cenu. Kedy sa to 
stihne, skutočne netu-
ším, ale podľa mojich 
skúseností z projektov 
mesta, to tak skoro ne-
bude. Pokiaľ si získam 
dôveru Bratislavčanov 
a zvolia ma za primá-
tora, presuniem ten-
to cyklopruh bližšie 
k Dunaju. Nový cyk-
lopruh bude bezpečný 
pre všetkých, vrátane 
detí a na Vajanského 
nábreží sa obnovia 
2 jazdné pruhy 
v oboch smeroch.

Ako budete tráviť 
letné mesiace?
Leto budem tráviť 
pracovne. Budem sa 
určite veľa venovať 
práci poslanca, mest-
ským témam, rovnako 
aj práci – podnikaniu, 
konkrétne mojim fi r-
mám, ktoré ma živia. 
Pár dní si určite ne-
chám na oddych s ro-
dinou. 

(pk)

Pár „letných“ otázok pre kandidáta 
na primátora Bratislavy Martina Winklera

celý článok nájdete 
na bakurier.sk
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M
nohí z nás 
majú radi 
leto najmä 

z toho dôvodu, že po-
čas neho môžu zažiť 
množstvo jedinečných 
kultúrnych podujatí, 
na ktoré budú spomí-
nať aj s nástupom jese-
ne. A Bratislava je toho 
žiarivým príkladom. V 
spolupráci s Bratislav-
ským kultúrnym a in-
formačným centrom 
sme pre vás pripravi-
li podrobný prehľad 
nadchádzajúcich akcií 
leta, ktoré by ste ne-
mali prehliadnuť. 

B R AT I S L AV S K É 
KULTÚRNE LETO: 
21. 6. 2025 – 31. 8. 
2025
Celý program jubilej-
ného 50. letného mul-
tižánrového mestské-
ho festivalu vrátane 
zapojených mestských 
častí a mestských or-
ganizácií nájdete na 
weboch www.kultur-
neleto.sk a www.bkis.
sk.

Záver Bratislavské-
ho kultúrneho leta
Námestie slobody
30. 8. Vystúpenie 
SĽUK

SĽUK (Slovenský ľu-
dový umelecký kolek-
tív) je profesionálne 
umelecké teleso, ktoré 
sa venuje uchovávaniu 
a prezentácii sloven-
ského ľudového tanca, 
hudby a tradícií. Vzni-
kol v roku 1949 a od 
tej doby reprezentuje 
Slovensko doma aj v 
zahraničí. Jeho vystú-
penia spájajú auten-
tické folklórne prvky 
s profesionálnou ume-
leckou interpretáciou. 

31. 8. Slávnostný 
koncert Slovenskej 
fi lharmónie
Slovenská fi lharmó-
nia je najvýznamnejší 
symfonický orchester 
na Slovensku, zalo-
žený v roku 1949 so 
sídlom v bratislavskej 
Redute. Okrem kla-
sickej hudby uvádza 
aj diela súčasných au-
torov a spolupracuje 
s renomovanými di-
rigentmi a sólistami z 
celého sveta. Je hlav-
ným organizátorom 
hudobného festivalu 
Bratislavské hudobné 
slávnosti. 

KULTÚRNA SCÉNA 
V SADE JANKA 
KRÁĽA

Nedeľná desiata
Každú nedeľu 22. 6. 
– 24. 8. 2025 10.00 – 
12.00 h
Divadelný program 
pre rodiny s deťmi. 
Pravidelne počas ne-
deľných dopoludní 
bude pódium pat-
riť najmä umelcom a 
umelkyniam, ktoré sa 
zapojili do výzvy Det-
ský program cez Open 
Call BKIS. Realizova-
né s podporou od Na-
dácie Slovenskej spo-
riteľne. Vstup voľný

6. 7. 2025
Paskudárium
Divadlo PIKI
Vitajte v múzeu, kde 
sa neposlušnosť stáva 
umeleckým exponá-
tom! Profesor Samo-
jed, bývalý nezbedník 
a odborník na detskú 
neposlušnosť, vás pre-
vedie medzi zlozvyk-
mi, ktoré pozná každý: 
mľaskanie, špáranie v 
nose aj lenivosť. 

13. 7. 2025
Ako sa zrodí divadlo
Herecký inštitút
Zažite divadlo na 
vlastnej koži! Wor-
kshop Ako sa zrodí 
divadlo vás prevedie 

všetkými fázami tvor-
by divadelnej insce-
nácie pod vedením 
renomovanej režisér-
ky a hereckej koučky 
Adriany Totikovej. 

20. 7. 2025
Blázon František – 
muzikál
Občianske združenie 
Boris
Príbeh o svätom Fran-
tiškovi z Assisi, ktorý 
si získal srdcia divákov 
všetkých vekových ka-
tegórií. 

27. 7. 2025
Veselá cirkusová 
škola
CirKusKus
Zážitok zo školy, kde 
sa učí od šašov – ho-
tový cirkus! Veselá cir-
kusová škola je inte-
raktívne predstavenie, 
kde sa dvaja nešikov-
ní, ale veľmi snaživí 
klauni pokúsia učiť 
deti prostredníctvom 
žonglovania, cirkuso-
vých trikov a samo-
zrejme smiechu.  

3. 8. 2025 
ZaHNIEZDI SA!
Féder Teáter
V korunách stromov 
čaká na život malý so-
kol Móricko, no jeho 

domov je v ohrození. 
Deti sa stávajú ochra-
nármi a pomáhajú 
zvieratkám zachrániť 
les, kde mizne bez-
pečie aj potrava. Cit-
livý, humorný príbeh 
učí, že aj malá zmena 
môže zachrániť veľa 
životov. 

10. 8. 2025 
Jašter Jeseter 
Divadlo Fí
Dobrodružný príbeh 
o odvážnom jaštero-
vi Jeseterovi, tajnom 
agentovi, ktorý spolu 
so žabiakom Alexom 
zachraňuje jazierko 
pred vyschnutím. Do-
káže Jeseter nájsť rie-
šenie skôr, než zmizne 
všetka voda? Divadlo 
FÍ prináša citlivé pred-
stavenie plné fantázie, 
vizuálnych zážitkov a 
humoru pre deti aj do-
spelých. 

17. 8. 2025 
Tri šikovné rypáky
Divadlo Trieska
Traja bratia prasiatka 
sa rozhodnú vykročiť 
zo svojho bahna do 
sveta, no čoskoro čelia 
vlkovi s ostrými zuba-
mi. Podarí sa im za-
chrániť svoje domčeky 
a zatočené chvostíky? 

V humornom báb-
kovom predstavení 
divadla Trieska si uži-
jeme napätie, odvahu 
a veľa krochkania od 
smiechu! 

24. 8. 2025 
Postav sa za seba: 
Bez rozdieLOVE
Občianske združenie 
Vilka deťom
Do lesa prichádzajú 
noví obyvatelia, ktorí 
sa učia spolu vychá-
dzať aj napriek od-
lišnostiam. Hlavný 
hrdina Lester spolu s 
kamarátmi hľadá ces-
tu k vzájomnému po-
rozumeniu, empatii a 
rešpektovaniu hraníc. 
Predstavenie citlivo a 
hravo ukazuje deťom, 
ako sa postaviť za seba 
a prečo sú osobné hra-
nice dôležité. 

ZELENÁ BIELA
Sobota 21. 6. – ne-
deľa 31. 8. 2025
Utorok – streda 
10.00 – 20.00 h
Štvrtok – piatok 
10.00 – 22.00 h
Sobota 12.00 – 
22.00 h
Okrem kvalitnej 
prázdninovej zábavy 
a rozptýlenia môže-
te navštíviť aj zelenú 

Hlavné mesto počas leta ožije bohatým 
kultúrnym programom

Festival LOVESTREAM znovu ožije od 
15. - 17 augusta na starom letisku Vaj-
nory. Bratislavčania sa tak môžu tešiť 
na svetové hudobné hviezdy ako One-
Republic, Post Malone, Taio Cruz a de-
siatky ďalších.
Súčasťou trojdňového festivalu na rozľahlej 
lúke, plného hudby, zábavy a dobrého jedla 
či pitia, budú dve hlavné scény: Main Stage 
a Electronic Stage. Ďalej tanečné show, food 
zóny, VIP priestory a ďalšie sprievodné akti-
vity, ako mali možnosť zistiť návštevníci už 
počas predchádzajúcich troch rokov festivalu. 
Minulý rok bolo veľkým lákadlom napríklad 
nadrozmerný kolotoč – koleso, z ktorého ste 
mali výhľad na celé mesto. 
Celkovo sa predpokladá, že bude prítomných 
cca 70 stánkov s jedlom a občerstvením, pri-

čom na svoje si prídu tak milovníci tradičných 
jedál, ako aj exotických pochúťok. Zaujíma-
vosťou festivalu bude aj tento rok cashless sys-
tém, a teda platenie iba čipom v rámci celého 
bezhotovostného areálu. V praxi to vyzerá 
tak, že si nabijete čip kartou alebo hotovos-
ťou pri vstupe a následne s ním môžete platiť. 
Zvyšok kreditu sa dá vrátiť. 

Main Stage: 
Piatok (15.8.): OneRepublic, Becky Hill, 
Clean Bandit, Nico & Vinz 
Sobota (16.8.): Post Malone (prvýkrát na 
Slovensku!), Taio Cruz, Jonas Blue, Tom Gre-
gory, Chris de Sarandy a Th e Rise Dance Show 
Nedeľa (17.8.): Anyma, James Hype, Klan-
gphonics, ClockClock, Sophie & Th e Giants, 
Tina, Toby Romeo 

Electronic Stage
Piatok: Morten, DubVision, LuisDeMark, 
Must Be Played 
Sobota: Andy C, Basstripper, Candice, Le-
vex, Narcyz 
Nedeľa: Adam Beyer, Heerhorst, EmyDee, 
Th e Deep DJs, Wrex 

Bratislava znovu ožije festivalom
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Hlavné mesto počas leta ožije bohatým 
kultúrnym programom
oázu v centre mesta. 
Príďte sa zrelaxovať v 
príjemnom prostredí 
na nádvorie meštian-
skeho domu na Bielej 
6. V obklopení rastlín 
si môžete posedieť na 
mestskom mobiliá-
ri Sadni si!, zahrať si 
šach, prečítať si litera-
túru z knižného kútika 
a vychutnať si kávu či 
limonádu.
Miesto: Biela 6 (ná-
dvorie)

Program na Bielej
Štvrtky:
Umelecké work-
shopy
Termíny: 3. 7., 17. 7. 
2025 18.00 – 21.00 h
Presný program 
upresníme v najbliž-
ších dňoch.

Piatky:
DJ sety
Termíny: 4. 7. 2025 
18.00 – 22.00 h
Presný program 
upresníme v najbliž-
ších dňoch.

Soboty:
Akustické koncerty
Termíny:19. 7., 23. 8. 
2025 19.00 – 21.00 h 

Nedele:
Letné kino (Kino 
OÁZA)
Termíny:
5. 7. 2025 20:30, fi lm Je 
mi zo seba zle
20. 8. 2025 20:30, fi lm 
Bastard

Mystery kvíz 
v meste
Termíny: 13. 7., 20. 8. 
2025 18.00 – 22.00 h

BKIS: Prehľad kul-
túrnych podujatí na 
jún a júl 2025

Dom hudby:
03.07. Čo ešte ne-
odznelo? – Komor-
ný večer pre gita-
ru a klavír, 17:00h, 
vstup voľný 
Druhý koncert prine-
sie spojenie klavíra a 
gitary v podaní Bra-
nislava Malatinského 
a gitaristu Adama Svi-
tača. Program bude 
zameraný na sloven-
ských skladateľov, 
ktorých diela predsta-
víme v citlivých aranž-
mánoch pre tento ne-
obvyklý, no nádherne 
znejúci duet

FESTIVALY
29.06. – 21.09. Do-
mus & Hortus Ar-

tis 2025, Záhrada 
Domu Albrechtov-
cov, jún – august 
18.00, september 
17.00, vstupné 13 
eur/8 eur/5 eur
Festivalom Domus 
& Hortus artis 2025 
pokračujeme v orga-
nizácii komorných 
koncertov pre náv-
števníkov a obyvateľov 
Bratislavy v letných 
mesiacoch 2025 v prí-
ťažlivých priestoroch 
záhrady Albrechtov-
cov a ponúkame kon-
certy klasickej hudby s 
pútavou dramaturgiou 
a vynikajúcimi umel-
cami. Cieľom ročníka 
2025 je predstaviť rôz-
ne komorné zoskupe-
nia s hudbou rôznych 
historických období, 
ktoré spája fenomén 
francúzskej hudby, 
francúzskej zvukovos-
ti a jej odraz v iných 
kultúrach vrátane slo-
venskej hudby

06.07. – 05.08. Let-
né shakespearov-
ské slávnosti 2025, 
Nádvorie Brati-
slavského hradu, 
vstupné 15 eur – 33 
eur
Letné shakespearov-
ské slávnosti sú naj-

starší a najväčším 
festivalom pod šírym 
nebom v Európe za-
meraným na uvádza-
nie diela Williama 
Shakespeara.

Spolupráce 
s BKIS

14.07. Francúzsky 
deň, Hlavné ná-
mestie, od 13:00
Tradičné podujatie 
pripomínajúce si naj-
dôležitejší francúz-
sky štátny sviatok (14. 
júl – Dobytie Bastily) 
prostredníctvom fran-
cúzskeho jazyka, fran-
cúzskej kultúry a tra-
dičných francúzskych 
produktov

28. 6.  
Mičurin pool party
12:00 – 22:00
Účinkujúci:
Carlos Valdes, Buf-
iman, Moretz, Tania 
Just&Moretz, FOM, 
Rhuby Wax & Bali 
G
Pozývame na jedineč-
ný deň plný hudby, kú-
pania a letnej pohody 
na známom Mičurine. 

KULTÚRNE LETO 
V STAROM MESTE 
2025

JÚN - AUGUST
#výstava
1. 7. - 31. 8.
Vernisáž 1.7 o 18.00
Zichyho palác, ná-
dvorie
Júlia Kačerová: 
Prepletené 
Inštalácia objektov 
vytvorených z prí-
rodných materiálov 
má charakter vtáčích 
hniezd či embryo-
nálnych tvarov. Diela 
otvárajú dôležitý dia-
lóg o materstve, canis-
terapii a vzťahových 
väzbách. 

#rodina #divadlo
streda 2. 7.
10.00
Zichyho palác, ná-
dvorie
Detské divadelné 
stredy / Divadlo 
na hojdačke: Ta-
jomstvo dračieho 
úsmevu
Marionetová rozpráv-
ka s veselými pes-
ničkami z kráľovstva 
sužovaného drakom. 
Kráľ dá vyhlásiť, že kto 
oslobodí kráľovstvo, 
dostane ruku prin-
ceznej. Je však tento 
drak naozaj nebezpeč-
ný? Naši hrdinovia zis-
tia, že drak ale nikomu 
nechce ublížiť. Kričí z 

jaskyne, lebo ho bolia 
zuby. Za koho sa prin-
cezná na koniec vydá? 
To vám už prezradíme 
v divadle. Pre deti od 3 
- 8 rokov.

#koncert #festival
streda 2.7
18:00 
Hviezdoslavovo 
nám., altán
Medzinárodný mlá-
dežnícky festival
(spevácke zbory a or-
chestre z celého sveta)
Koncert orchestrov

Cvičenie
Medická záhrada 
Pilates
utorok 1. 7., 15. 7., 29. 
7.
čas: 7:30 - 8:30
Pilates je vynikajúci 
prostriedok pre získa-
nie správneho fungo-
vania tela a kontroly 
jeho pohybu. Je vhod-
ná pre všetky vekové 
kategórie. Systém cvi-
čení na podložke tvo-
rí základ tejto metó-
dy. Dokáže odstrániť 
získané dysbalancie 
a pohybové zlozvyky 
a zvýši fyzickú kondí-
ciu bez preťažovania 
kĺbov. Vstupné 7 €.

(red)

Staňte sa svedkami korunovácií 
a historického sprievodu tak, ako 
vyzerali kedysi. V Prešporku za-

háji svoju vládu ďalší uhorský kráľ, a to 
už v sobotu 26. júla!
Bratislava na tri dni znova ožije veľkolepý-
mi oslavami na počesť nového panovníka, 
tentokrát Karola III., ktorý bol korunovaný 
22. mája 1712. Hlavný program bude pre-
biehať v sobotu 26. júla, kedy budete môcť 
z Bratislavského hradu sprevádzať veľkolepý 
korunovačný sprievod vo vyšperkova-
ných historických kostýmoch ulicami 
Bratislavy. V slávnostnom korunovačnom 
sprievode budete mať možnosť zahliadnuť 
aj predchodcov korunovaného panovníka 
– symbolicky, v podobe kráľovských portré-

tov. Niesť ich bude šľachta a bojovníci, ktorí 
reprezentujú obdobia ich vlády. V sprievode 
vedenom vlajkonosičmi a bubeníkmi nebude 
chýbať ani duchovenstvo, nosiči kráľovských 
insígnií, sokoliari a početní šermiari a taneč-

níci, ktorí po príchode na Hlavné námestie 
vzdajú hold kráľovi a divákom v podobe bo-
hatého šermiarskeho, tanečného a so-
koliarskeho programu. Počas celého 
podujatia sa môžete tešiť na sprievodné 
programy, ktoré priblížia atmosféru dvorské-
ho života. Čakajú vás scénické vystúpenia 
plné šermu, tanca, dobovej hudby, poé-
zie či umenia lovu v podaní kráľovského 
sokoliara. Malebnými obrazmi histórie vás 
prevedie herold a nebudú chýbať ani vzácni 
hostia či súboje o priazeň dám. Pripravený 
bude aj bohatý sprievodný dobový program 
pre rodiny, prehliadky mesta so sprie-
vodcami a ešte oveľa viac.

Bratislavské korunovačné dni
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(Dokončenie zo str. 1)

Areál zdravia Zlaté 
piesky je už pre milov-
níkov letného osvie-
ženia k dispozícii a od 
11. júna privítali náv-
števníkov aj na obľú-
benom kúpalisku Ros-
nička. V závislosti od 
počasia a potrebných 
povolení Regionálne-
ho úradu verejného 
zdravotníctva budú 
následne otvárané aj 
ďalšie kúpaliská: Te-
helné pole, Lamač, 
Krasňany, Mičurín, 
Delf ín a Rača. Plav-
com bude k dispozícii 
počas tohto leta navy-
še aj zrekonštruova-
ná Mestská plaváreň 
Pasienky, ktorá bývala 
počas leta pre verej-
nosť zatvorená. Túto 
letnú sezónu bude 
otvorená vo svojom 
štandardnom reži-
me od 6:00 do 22:00 
v pracovných dňoch a 
od 8:00 do 20:00 cez 
víkendy. Vstupné na 
plaváreň sa riadi  ak-
tuálnym cenníkom, no 
novinkou je možnosť 
využiť celosezónnu 
permanentku zakúpe-
nú na kúpaliská aj ako 
vstup do plavárne na 
90 minút.

„STaRZ opäť pred se-
zónou investoval do 
mestských kúpalísk 
s cieľom zabezpečiť pre 
návštevníkov čo mož-
no najväčší komfort. 
Investície išli do novej 
strojovne a bazénovej 
technológie na legen-
dárnom Mičuríne, aj 
vďaka čomu môžeme 
toto kúpalisko otvoriť 
skôr, a to už v polovi-
ci júna. Deti sa môžu 
tešiť na novučičký po-
vrch na vyhľadávanej 
šmykľavke na Rosnič-
ke. Na 50m bazéne na 
Tehelnom poli zasa 
pribudla nová bazé-
nová fólia. Plavcov ur-
čite poteší možnosť za-
plávať si každý deň už 
od 6:00 na väčšine z 8 
dráh v zrekonštruova-

nej Mestskej plavárni 
Pasienky, ktorá býva-
la v minulosti pred jej 
rekonštrukciou v lete 
zatvorená,” priblížil 
Ladislav Križan, riadi-
teľ STaRZ.
V nadväznosti na zvý-
šenie DPH (z 10 % na 
23 %), ale aj vyššie ná-
klady na energie a ľud-
ské zdroje sa podobne, 
ako kúpaliská v mno-
hých iných mestách 
na Slovensku, nevyhli 
úprave vstupného ani 
bratislavské mestské 
kúpaliská, aby bol ich 
chod naďalej udrža-
teľný a bolo možné do 
nich investovať.
Aj v tejto aktuálne 
zložitejšej fi nančnej 
situácii však existuje 
výhodnejšie riešenie, 

vďaka ktorému môžu 
návštevníci kúpalísk 
ušetriť na vstupnom. 
Stačí si kúpiť online 
vstupenku. Pri kúpe 
lístka online je totiž 
cena pre všetky kúpa-
liská len 5,50 € a po 
17-tej hodine si náv-
števníci môžu kúpiť 
online lístok dokonca 
len za 4,50 €. Pre tých, 
ktorí si budú chcieť 
lístok kúpiť priamo v 
pokladni na kúpalisku, 
sa cena celodenného 
lístka bude pohybovať 
od 8,00 € (Rosnička) 
cez 6,50 € (Lamač, 
Tehelné pole, Delf ín) 
po 6,00 € (Krasňany, 
Rača, Zlaté piesky, 
Mičurín).
Pre deti od 3 do 18 ro-
kov bude cena vstup-

ného na pokladni 4,50 
€. Táto cena je rovna-
ká pre všetky mestské 
kúpaliská. Novinkou 
sú online lístky aj pre 
túto vekovú kategóriu 
návštevníkov, ktoré sa 
budú dať zakúpiť za 
4,00 €, po 17-tej ho-
dine dokonca len za 
3,50 €. Deti do 3 rokov 
majú vstup zdarma. 
Pre seniorov a ŤZP je 
celoplošne najlacnej-
šie vstupné 3 €.
Pre pravidelných náv-
števníkov kúpalísk sú 
ideálne online perma-
nentky - 10 vstupov za 
49,50 €, 10 vstupov po 
17-tej hodine za 40 €. 
Najvýhodnejšou voľ-
bou pre milovníkov 
letného osvieženia 
v meste je permanent-
ka na celú sezónu s ne-
obmedzeným počtom 
vstupov za 99 €, ku 
ktorej je možné dokú-
piť detskú permanent-
ku pre maximálne tri 
deti vo veku od 3 do 
18 rokov za 9,90 € na 
dieťa. V ponuke je aj 
permanentka pre se-
niorov a ŤZP za 59 €. 
Online lístky a per-
manentky si môžu 
návštevníci zakúpiť 
cez webovú stránku: 
https://www.kupalis-

ka.bratislava.sk. Ná-
sledne sa už len stačí 
pri vstupe preukázať 
QR kódom v mobile 
a prejsť cez samostat-
ne zriadený vstup na 
kúpalisku. Registrova-
ní užívatelia cez Bra-
tislavské konto majú 
všetky svoje lístky 
a permanentky pre-
hľadne na jednom 
mieste. Permanentky 
sú prenosné medzi 
všetkými ôsmimi bra-
tislavskými kúpaliska-
mi, neviažu sa na jed-
no konkrétne miesto. 
V cene sezónnej per-
manentky je po no-
vom aj vstup do Mest-
skej plavárne Pasienky 
počas letnej sezóny. 

Mestské kúpaliská 
Bratislava v správe 
mestskej organizá-
cie STaRZ: Rosnička 
v MČ Dúbravka, Te-
helné pole v MČ Nové 
Mesto, Lamač v MČ 
Lamač, Rača a Krasňa-
ny v MČ Rača, Miču-
rín v MČ Staré Mesto, 
Delf ín a prírodné kú-
palisko v Areáli zdra-
via Zlaté piesky v MČ 
Ružinov.

(bak)

Bratislava otvára letné kúpaliská

K
arlovešťania , 
ktorí si riad-
ne platia za 

rezidentskú kartu, sa 
sťažujú, že počas ví-
kendu nemajú kde 
zaparkovať. Mnoho 
nerezidentov totiž 
presúva svoje vo-
zidlá z okolia mosta 
Lanfranconi práve 
do zóny KV-2, kde 
parkujú nadivoko a 
bezplatne celý víkend. 
Výsledkom je, že do-
máci nemajú večer 
miesto na parkovanie, 
keď sa vrátia z výletov 
či nákupov. Mesto už 
niekoľko mesiacov 
sľubuje, že situáciu 

bude priebežne vy-
hodnocovať a pristúpi 
k úpravám podľa reál-
nych potrieb a podne-
tov od obyvateľov. 

Plánovaná 
regulácia aj od 
nedele 
Argument, že cez ví-
kendy majú rezidenti 
návštevy, a preto musí 
byť režim parkovania 
cez víkend voľný, už 
podľa názorov väčši-
ny nespokojných re-
zidentov neobstojí. 
Pripomínajú, že každá 
domácnosť má k dis-
pozícii 100 návštev-
ných hodín, navyše, 

každý Bratislavčan 
môže využiť tzv. bo-
nusovú kartu na dve 
hodiny bezplatného 
parkovania denne. 
V prípade starostli-
vosti o ŤZP osobu, 
môže byť návštevné 
parkovanie ešte vý-
hodnejšie – až 750 ho-
dín ročne. Na otázku, 
či teda mesto plánuje 
spoplatniť víkendové 
parkovanie aj v zóne 
KV-2, odpovedal Pe-
ter Bubla z oddelenia 
komunikácie a marke-
tingu hlavného mesta 
nasledovne: „Vo viace-
rých zónach plánuje-
me zaviesť reguláciu aj 

od nedele poobedia/
podvečera do polnoci. 
Momentálne zbiera-
me a vyhodnocujeme 
dopyt, následne určí-
me jednotlivým zó-
nam prioritu a pristú-
pime k realizácii.“

Zóna KV-2 sa rozší-
ri aj do ulice Líščie 
údolie
Ďalšou pripravova-
nou zmenou v oblasti 
parkovania v Karlo-
vej Vsi je rozšírenie 
zóny KV-2 aj na Ulicu 
Líščie údolie smerom 
k Iuvente. Dôvodom 
je rastúci tlak na par-
kovanie v tejto lokalite 

po tom, ako bola zóna 
KV-2 spustená. „Mo-
mentálne do projektu 
zapracovávame pri-
pomienky obyvateľov. 
S prihliadnutím na čas 
potrebný na spraco-
vanie, vrátane schva-
ľovania Krajským 
dopravným inšpekto-
rátom, možno zave-
denie regulácie pred-
pokladať v horizonte 
niekoľkých mesiacov,“ 
spresnil Peter Bubla.

Počet nových plôch 
je otázny 
Projekt sa zatiaľ upra-
vuje, preto nie je zná-
my presný počet par-

kovacích miest. Isté 
však je, že parkovisko 
pred budovou Iuventy 
nebude zaradené do 
regulovanej zóny, ke-
ďže nie je vo vlastníc-
tve mesta ani mestskej 
časti. Rezidentské kar-
ty pre túto novú časť 
zóny budú dostupné 
niekoľko týždňov pred 
spustením regulácie. 
Obyvatelia si ich budú 
môcť vybaviť onli-
ne cez paas.sk, alebo 
osobne na niektorom 
z klientskych miest, 
ktorých zoznam je 
dostupný rovnako na 
stránke paas.sk.

(vt)

Mesto nezmenilo parkovanie v zóne KV2 v prospech domácich
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P
redstavte si ráno s kávou na terase, kde sa 
pred vami rozprestiera panoráma Brati-
slavy – od Bratislavského hradu, cez 

Staré Mesto až po zelené kopce Malých 
Karpát. V Matadorka Living si nekupujete len 
byt – kupujete si pohľad, pri ktorom sa vám 
spomalí dych. Výhľady z vyšších podlaží nie 
sú len estetickým bonusom. Sú terapiou, in-
špiráciou a každodenným pripomenutím toho, 
prečo sa oplatí žiť vo výnimočnom priestore.

Pohoda na vašej terase
Večer s pohárom vína pri západe slnka, víken-
dové raňajky s výhľadom na siluetu mesta, alebo 
chvíle ticha s knihou na vlastnej terase… Ma-
tadorka Living ponúka priestor pre chví-
le, na ktoré budete radi spomínať. Byty 
s balkónmi a terasami sú navrhnuté tak, aby boli 
prirodzeným rozšírením interiéru – vaším sú-
kromným útočiskom nad pulzujúcim mestom.

Život v centre diania, bez kompromisov
Výnimočná poloha v srdci Petržalky zaru-
čuje, že všetko, čo potrebujete, máte nablízku. 
Do centra mesta sa dostanete za pár minút, 
rovnako ako do Sadu Janka Kráľa či na Tyršovo 
nábrežie. V okolí nájdete kultúru, šport, ško-
ly, park aj obchody – k spokojnému životu 
vám tak nič nebude chýbať.

Komunitný život, 
ktorý vás obohatí
Matadorka Living nie 
je anonymný projekt. Je 
to živá štvrť s dušou, 
kde vzniknú miesta na 
stretávanie, oddych aj 
tvorbu. Kaviarne, galé-
ria, trhy či spoločenské 
priestory – všetko na-
vrhnuté s cieľom pod-
poriť susedské vzťa-
hy, komunitného 
ducha a zmysluplný 
mestský život.

Dispozičná ponuka, 
ktorá sa prispôsobí 
vašim potrebám
Projekt Matadorka Living ponúka širokú šká-
lu bytových riešení – od útulných 1,5-izbo-
vých bytov ideálnych pre jednotlivcov a mladé 
páry, cez praktické 2-izbové a rodinne ladené 
3-izbové byty, až po priestranné 4- a 5-izbové 
byty s veľkorysými terasami, ktoré ponúkajú 
ešte viac miesta pre život a oddych. Každý byt 
je navrhnutý s dôrazom na vzdušnosť, svetlo 
a funkčnosť – aby bol skutočným domovom 
v každej fáze života.

Výnimočné miesto pre výnimočných ľudí
Ak hľadáte bývanie, ktoré vám každý deň pri-
pomenie, prečo ste sa rozhodli pre Bratisla-
vu, Matadorka Living je vaša adresa. Výhľad, 
pokoj, pohoda aj pulz mesta – to všetko 
v jednom balení. Nezmeškajte svoju príleži-
tosť stať sa súčasťou ikonického miesta, ktoré 
mení tvár Petržalky.

Viac na www.matadorkaliving.sk 

Matadorka Living – Bývanie s výhľadom, 
ktorý vás každý deň očarí

Zmeny cyklotrasy na Vajanského nábreží
P

o tom, ako mi-
nister dopravy 
Jozef Ráž mlad-

ší pred koncom roka 
2024 požadoval od 
vedenia mesta Brati-
slava výrazné úpravy 
na kontroverznej cyk-
lotrase na Vajanského 
nábreží, došlo k náj-
deniu kompromisu. 
Aktuálne magistrát 
začína s úpravou tej-
to komunikácie na 
nábreží. 
Na úvod si pripomeň-
me stručnú genézu 
najdiskutovanejše j 
cyklotrasy na Sloven-
sku. V roku 2023 bra-
tislavský magistrát, 
na čele s primátorom 
Matúšom Vallom, 
spustil novú cyklot-
rasu na Vajanského 
nábreží, pričom sa na 
tento účel sa využila 
časť pôvodnej štvor-
prúdovej cesty. Cyk-

lotrasa, ktorá medzi 
obyvateľmi Bratislavy 
od začiatku vzbudzo-
vala vášne, bola na-
vrhnutá spolu s 16 cm 
betónovými obrub-
níkmi, ktoré mali slú-
žiť ako bezpečnostná 
bariéra medzi autami 
a bicyklami. Od spus-
tenia trasy pritom 
práve tieto obrubníky 
týždeň čo týždeň spô-
sobovali dopravné ko-
lízie, kedy ich prehlia-
dali autá a následne 
o ne narážali. To naj-
mä v najužších úse-
koch prejazdu cez Va-
janského nábrežie. 

Vláda žiadala 
radikálne zmeny 
V reakcii na vzniknu-
tú situáciu parlament 
minulý rok prijal ta-
kzvaný lex Vajanské-
ho, a teda novelu cest-
ného zákona, ktorá 

nadobudla účinnosť 
1. augusta 2024. Vďaka 
nej môže štát zasiah-
nuť do projektu a do-
máhať sa vybudovania 
nápravných opatrení 
v prípade, ak by pro-
jekt porušoval ply-
nulosť či bezpečnosť 
dopravy. Situáciu vy-
užil minister dopravy 
Jozef Ráž mladší, kto-
rý v desiatom mesiaci 
roka 2024 nariadil ve-
deniu Bratislavy, aby 
do 40 dní odstránilo 
betónové obrubníky 
na Vajanského nábreží 
a ďalších 90 mal mať 
magistrát na to, aby 
dokonca zúžil cyklot-
rasu v úsekoch, kde 
bránila cestnej pre-
mávke. Za nesplnenie 
požiadaviek hrozila 
Bratislave pokuta pre-
sahujúca 33 tisíc eur, 
respektíve až trojná-
sobok tejto čiastky 

v prípade opakované-
ho porušenia nariade-
ní. 

Minister a primátor 
našli kompromis 
Hlavné mesto pláno-
valo namietať výzvu 
štátu a argumentova-
lo opakom, a teda, že 
situácia sa v praxi sta-
bilizovala, plynulosť 
dopravy na Vajanské-
ho sa vrátila na vla-
ňajšiu úroveň a cyk-
lotrasa má vyše 40 000 
prejazdov mesačne. 
Rovnako tak magis-
trát masívne betóno-
vé obrubníky vnímal 
ako schválený bez-
pečnostný prvok, kto-
rý odobril aj Krajský 
dopravný inšpektorát 
pred samotným budo-
vaním cyklotrasy. Po 
mesiacoch rokovaní 
zo strany primátora 
a ministra dopravy 

napokon došlo k náj-
deniu kompromisu, 
ktorý sa v najbliž-
ších týždňoch pretaví 
do reality. 

Úprava novej 
cyklotrasy do leta 
„Platí, čo sme v danej 
veci komunikovali, a 
síce, že po dôležitých 
rokovaniach sme pre 
Vajanského nábrežie 
našli riešenie, ktorým 
vyhovieme požiadav-
kám ministerstva do-
pravy, s ktorým súhla-
sí Krajský dopravný 
inšpektorát a zároveň 
spĺňa predstavu mes-
ta. A teda, že odstráni-
me betónové obrubní-
ky, ktoré delia cestu od 
cyklotrasy a osadíme 
tu nové, bezpečnej-
šie, mestotvornejšie 
a krajšie oddeľovače. 
Tie budú dostatočne 
vysoké, aby chráni-

li cyklotrasu a vďa-
ka skosenej hrane na 
strane k cyklistom, 
budú tiež pre nich 
bezpečnejšie. Záro-
veň, vďaka mäkšiemu 
materiálu z recyklova-
ného plastu, viacerým 
zabudovaným refl ex-
ným prvkom a sko-
seným hranám, budú 
šetrnejšie aj k autám. 
Oddeľovače sú v tej-
to chvíli už vyrobené, 
čakáme na ich doru-
čenie, následne budú 
osadené,“ upresnil pre 
Bratislavského kuriéra 
hovorca magistrátu, 
Peter Bubla. Pôvod-
né betónové obrub-
níky sú teda aktuálne 
v procese odstraňova-
nia a nové, plastové, 
by mali byť osade-
né do začiatku leta 
2025. 

(vt)
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P
odľa Zoologic-
kého ústavu 
Slovenskej aka-

démie vied sa na Slo-
vensku vyskytuje až 22 
druhov kliešťov a prvé 
hlásenia o ich výskyte 
sa tento rok objavili 
už vo februári. Vedci 
upozorňujú, že riziko 
napadnutia kliešťom 
sa čoraz viac presúva 
do mestských záhrad, 
parkov a lesoparkov. 
Chcú zmapovať ich 
výskyt, o pomoc žia-
dajú verejnosť.

Slováci mapu-
jú kliešte, Česi už 
poznajú ich riziko-
vosť v meste
Slovenskí vedci z Ústa-
vu zoológie a Ústa-
vu informatiky SAV 
spustili verejnú výzvu 
InfoKliešť, do ktorej 
sa môže zapojiť kaž-
dý, kto objaví kliešťa 
na sebe či svojich blíz-
kych. Cieľom je získať 
čo najpresnejšiu mapu 
výskytu kliešťov na 
Slovensku a zistiť, ako 
sa mení ich aktivita v 
dôsledku klimatických 
zmien a potenciál pre-
nášať patogény.
„Vďaka fotografi ám a 
lokalizačným údajom 
od verejnosti doká-
žeme trénovať umelú 
inteligenciu na roz-
poznávanie druhov 
kliešťov. Tieto dáta 

budú slúžiť ako základ 
pre vytvorenie presnej 
mapy ich výskytu, kto-
rá bude neustále dopĺ-
ňaná o nové poznat-
ky z terénu,“ vysvetlil 
Ing. Emil Gatial, PhD. 
z Ústavu informati-
ky SAV, v. v. i., ktorý 
vedie vývoj systému 
umelej inteligencie.
Podporu projektu vy-
jadril aj Bratislavský 
kraj. „Mnohí obyva-
telia majú s kliešťom 
ako aj s ochoreniami, 
ktoré prenášajú, osob-
nú skúsenosť. Projekt 
InfoKliešť je nástro-
jom nielen na vedecké 
mapovanie, ale aj na 
zvyšovanie povedomia 
o prevencii. Ak chce-
me predchádzať ocho-
reniam prenášaným 
kliešťami, musíme ve-
dieť, kde a aké riziká 
hrozia,“ uviedol Mgr. 
Peter Kardoš, riaditeľ 
odboru zdravotníctva 
BSK.

Rizikovejšie než 
lesy
Výskum prebiehajú-
ci u susedov v Čes-
kej republike na pôde 
Para z i to lo g ického 
ústavu Biologického 
centra AV ČR a Ná-
rodného referenčného 
laboratória pre lym-
skú boreliózu zistil, 
že infi kované kliešte 
sa častejšie vyskytu-

jú práve v mestských 
zelených zónach než 
v lesoch. „Zdravot-
né riziko si väčšinou 
spájame s lesom. Naše 
výsledky však ukazujú, 
že infi kované kliešte 
nachádzame vo väč-
šej miere v parkoch, 
záhradách a lesopar-
koch,“ vysvetľuje Ka-
teřina Kybicová.

Výskumníci testova-
li kliešte na päť dru-
hov baktérií. Takmer 
polovica (44 %) bola 
infi kovaná. Najčas-
tejšie išlo o pôvodcu 
lymskej boreliózy, no 
v niektorých lokali-
tách prekročila miera 
infekcie 30 %. Zaují-
mavosťou je, že aktív-
ne kliešte zaznamenali 

aj počas zimných me-
siacov, keď denné tep-
loty vystúpili nad 7 °C. 
Ide o trend, ktorý sa 
môže stať realitou aj 
na Slovensku.

Mesto: Viac ľudí, 
menej prevencie
V mestách sa ľudia 
pohybujú častejšie, 
no často zanedbávajú 

základné preventívne 
opatrenia. Repelenty, 
vhodné oblečenie či 
kontrola tela po ná-
vrate z parku sú vý-
nimkou, nie pravid-
lom. A práve to robí z 
mestských parkov ďal-
šie skryté riziko.

(jp, 
zdroj www.pozornakliesta.sk)

Sú mestské parky plné kliešťov?
Vedci spúšťajú verejnú výzvu na ich zmapovanie

Obozretnosť zostáva kľúčová:
• používajte repelenty,
• noste dlhé nohavice a rukávy (najmä u detí),
• kontrolujte telo hneď po návrate z prírody (aj tej mestskej),
• zvážte očkovanie proti kliešťovej encefalitíde.
Mýty o kliešťoch:
1. Kliešte padajú zo stromov
Mýtus! Kliešte nepadajú z neba ani zo stromov. Vyskytujú sa najčastejšie do výšky 
jedného metra nad zemou a prichytia sa na telo z trávy alebo kríkov.
2. Kliešťa treba vytočiť proti smeru hodinových ručičiek
Mýtus! Pri odstraňovaní kliešťa je dôležité uchopiť ho pinzetou čo najbližšie pri koži 
a pomaly ho vytiahnuť kolmo od pokožky, bez točenia.
3. Ak kliešťa polejete olejom, pustí sa sám
Nebezpečný mýtus! Aplikácia oleja, alkoholu alebo iných látok môže spôsobiť dusenie 
kliešťa a zvýšiť riziko prenosu nákazy.
„Nemastite kliešťa, keď sa dusí, vylučuje sekréty do rany,“ informuje ZOO SAV. 
Ak v rane ostane kúsok hypostómu (ústneho orgánu kliešťa), nepanikárte, miesto opa-
kovane dezinfi kujte. Hypostóm vyhnisá ako trieska.
4. Ak vás kliešť uhryzne, určite dostanete boreliózu alebo encefalitídu
Mýtus! Nie každý kliešť je infi kovaný. Riziko infekcie sa zvyšuje, ak je kliešť prisatý 
viac ako 24 hodín.
5. Kliešte sa v zime nevyskytujú
Mýtus! Kliešte sú aktívne, keď denná teplota dlhší čas dosahuje 7 až 8 °C. 
Pri miernych zimách môžu byť aktívne aj v zime.
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celý článok nájdete 
na bakurier.sk

Mám 45 rokov a v poslednom čase 
mám takmer nepretržite problémy 
s trávením. Po jedle ma nafukuje, 
mám vetry, brucho mám ako balón, 
býva mi zle od žalúdka. Aké vyšetre-
nia by som mala absolvovať? Nemô-
že to súvisieť s prechodom? Katka, 
45 rokov 

Odpovedá MUDr. Jana Bendová

Tráviace problémy, 
ako nafukovanie, 
nadmerné vetry a 
nevoľnosť po jedle, 
môžu mať rôzne 
príčiny – od potra-
vinovej intolerancie 
(napr. na laktózu, le-
pok) cez syndróm dráž-
divého čreva až po poruchy tráviacich enzý-
mov či žlčníkové ťažkosti.
Hormonálne zmeny v prechode môžu ovplyv-
niť trávenie, ale nie sú jedinou možnou príči-
nou. Odporúčam absolvovať najprv labora-
tórne vyšetrenia u vášho praktického lekára 
(vyšetrenie krvi a stolice) a ultrazvuk brucha. 
Ak to neobjasní príčinu vašich ťažkostí, vše-
obecný lekár vám odporučí gastroenterologic-
ké vyšetrenie.

Zatiaľ si skúste viesť potravinový denník, aby 
ste zistili, či sa ťažkosti viažu na konkrétne 
jedlá. Pomáha aj pravidelná strava, dostatok 
vlákniny a probiotiká. 

Ako byť „fi t“ do plaviek? Každý rok 
s tým bojujem a tento rok už chcem 
vyzerať na dovolenke naozaj dobre. 
Poradíte mi overené tipy?

Odpovedá Michal Páleník, odborník na 
výživu a životosprávu 
Ak chceme byť vo 
forme a cítiť sa se-
bavedomo, odpo-
rúčam zamerať sa 
na svoje fyzické a 
mentálne pohodlie 
počas celého roka 
a vyhnúť sa „šprin-
tovaniu za výsledka-
mi“ tesne pred dovolenkou. 
Zjednodušene, 80 % roka venovať zdravej ži-
votospráve a 20 % času si dopriať bez výčitiek. 
Je pravda, že úbytok niekoľkých kilogramov či 
centimetrov môže byť výbornou štartovacou 
motiváciou. Spoľahlivý základ úspechu spo-
číva v štyroch kľúčových oblastiach: vyvážený 
jedálniček, dostatočná hydratácia, kvalitná re-
generácia a spánok a pravidelný pohyb. Všetky 
ostatné „zaručené tipy“ mesiac pred dovolen-
kou, ktoré sľubujú dramatické úbytky hmot-
nosti a spevnenie postavy, bývajú náročné na 
dodržanie, nezdravé a často nesplniteľné. Aj v 
prípadoch, keď ich výsledky zdanlivo fungu-
jú, bývajú dosiahnuté na úkor zdravia. Takéto 
rady s čistým svedomím odporučiť nemôžem.

E
šte v decembri 
2023 sme infor-
movali o tom, že 

toxické látky zo sklád-
ky odpadu, ktorá sa 
nachádza v bratislav-
skej Vrakuni, doslova 
každým dňom viac 
a viac znečisťujú pod-
zemné vody, a teda 
ohrozujú ľudí, ktorí 
s touto kontaminova-
nou vodou a karcino-
génmi v nej, prídu do 
kontaktu. V tom čase 
nám bolo povedané, 
že sa problém začne 
riešiť v januári 2024.

Keďže situácia s Vra-
kunskou skládkou je 
alarmujúca, naposledy 
sme sa priamo z Minis-
terstva životného pro-
stredia SR, tesne pred 
koncom roka 2023 
dozvedeli, ako bude 
proces na záchranu 
vzácnych zdrojov pit-
nej vody prebiehať 
a dokonca aj to, kedy sa 
s ním začne: „V rámci 
enkapsulácie sa pred-
pokladá aj čiastočná 
odťažba kontamino-
vaných zemín, s kto-
rými bude nakladané 
ako s nebezpečným 
odpadom. Na dekon-
tamináciu podzemnej 
vody sa vybudujú 2 sa-
načné stanice, dočas-
ná a trvalá. Samotná 
sanácia environmen-
tálnej záťaže zahŕňa 
rôzne práce, ktorých 
cieľom je odstrániť, 
znížiť alebo obmedziť 
kontamináciu na úro-
veň akceptovateľného 
rizika s ohľadom na 
súčasné a budúce vyu-
žitie územia. Samotná 
výstavba podzemnej 
tesniacej steny bude 
zahájená ihneď po 
získaní nenávratného 
fi nančného príspevku 
z fondov EU v rámci 
Programu Slovensko 
2021 – 2027, príprav-
né stavebné činnosti sa 
začnú v januári 2024.“

Namiesto stavania 
sa analyzuje 
Zo stanoviska MŽP 
SR bolo zrejmé, že 
všetky potrebné admi-
nistratívne procesy sú 
v tomto smere zabez-
pečené. A tak sme sa 
mesiace po tom, ako 
sa mali stavebné práce 
na skládke začať, opý-
tali kompetentných na 
súčasný stav. Na naše 
otázky týkajúce sa sa-
motnej stavby a jej 
realizácie, sme dostali 
na jar takúto odpo-
veď. „Ministerstvo ži-
votného prostredia SR 
v súčasnosti analyzuje 
celú situáciu okolo en-
vironmentálnej záťaže 
vo Vrakuni, vrátane 
zmluvných vzťahov 
k pozemkom a navr-
hovaného technické-
ho riešenia. O ďalších 
krokoch budeme včas 
informovať,“ zaslal 
nám spätnú väzbu do 
redakcie odbor ko-
munikácie MŽP SR. 
Z toho jasne vyplýva, 
že na stavbe enkapsu-
lácie sa nielen že ešte 
nezačalo, ale dokonca 
nie sú vyriešené zák-
ladné, majetko-právne 
záležitosti nevyhnutné 
k tomu, aby sa projekt 
mohol začať budovať. 

Každý deň 
navyše je zlý 
Skládka vo Vrakuni 
sa spája s chemickým 
závodom Istrochem, 
kedysi známym aj pod 
názvom Dynamit-
ka. Tento komplex-
ný chemický závod 
v priebehu rokov - po-
čas minulého storo-
čia - vyrábal širokú 
paletu produktov. Od 
dynamitu cez hnoji-
vá a pesticídy, až po 
polypropylénové vlák-
na. Prirodzene tak 
vo fabrike vznikali 
tony odpadu, ktorý 
bol vysoko toxický. 

(vt)

Toxická skládka
stále na bode mrazu

Apka, bez ktorej by ste nemali odísť 
na dovolenku

Radí Matej Štepiansky, hovorca zdra-
votnej poisťovne Dôvera

Leto je časom oddychu, ale aj zvýšeného rizika 
kožných problémov – spálenie do slnka, poští-
panie hmyzom, dermatitídy, teda zápaly kože 
rôzneho druhu. Zdravotná poisťovňa Dôvera 
ponúka svojim poistencom užitočnú pomôc-
ku: modernú bezplatnú službu AIP Derm – 
online kožné vyšetrenie. 
Stačí odfotiť problémové miesto na koži a 
nahrať fotografi u cez aplikáciu AIP Derm. 

Do troch pracov-
ných dní dostane-
te odborné stano-
visko kožného lekára. 
V prípade potreby vám 
lekár vystaví e-recept. Ak je váš nález vážnejší, 
odporučí osobnú návštevu v ambulancii.
Služba je dostupná pre dospelých aj pre 
deti a je úplne zadarmo. Možno ho oceníte 
práve na letnej dovolenke, či už sa vyberiete na 
pobyt do Chorvátska, alebo na túru v Tatrách.
Na čo by ste nemali zabudnúť ešte predtým, 
ako sa vydáte na cesty? Stiahnite si mobilnú 
aplikáciu Dôvera. Vďaka nej budete mať AIP 
Derm stále poruke.
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Č
oraz častejšie 
počúvame tra-
gické správy 

o tom, že pod kole-
sami vlaku zahynul 
človek. Či už nešťast-
nou náhodou, alebo 
a najmä cielene. 
O téme vedenie Želez-
níc Slovenskej repub-
liky síce komunikuje, 
no skôr z preventív-
nych dôvodov. Z tých 
bezpečnostných sa ve-
rejnosť detaily o počte 
nebohých nedozvie. 
„Železnice Slovenskej 
republiky (ŽSR) si 
vedú štatistiky v sú-
vislosti s usmrtenými 
či ťažko zranenými 
osobami na železnici, 
avšak vzhľadom na 
citlivosť tejto témy ne-
považujeme za vhodné 
hovoriť o konkrétnych 
číslach. To isté platí 
aj pri miestach, kde 
dochádza k najčas-
tejšiemu stretu osôb 
a vlakov na železnici. 
Práve aj takouto cit-
livou komunikáciou 
sa vedenie Železníc 
SR snaží predchádzať 
týmto tragédiám,“ in-
formovala nás Petra 
Lániková, hovorkyňa 
(ŽSR).

Spolupráca s psy-
chológmi je nevy-
hnutná
Nás teda zaujímalo, 
akým ďalším spôso-

bom, okrem zákazu 
zverejňovania prí-
padného návodu pre 
samovrahov, v kto-
rých úsekoch k stre-
tu človeka s vlakom 
v rámci Bratislavy na 
dráhach dochádza, sa 
vedenie železníc snaží 
s témou pracovať na 
preventívnej úrovni: 
„Železnice Slovenskej 
republiky (ŽSR) už od 
roku 2020 spolupracu-
jú s občianskym zdru-
žením (OZ) IPčko (in-
ternetová poradňa pre 
mladých) na prevencii 
samovrážd, keďže túto 
celospoločenskú tému 
považujeme za dôle-
žitú. Výsledkom našej 
spolupráce sú nálepky 
a tabuľky s odkazom 
na linku pomoci IPč-
ko, ktoré sú strategicky 
rozmiestnené v blíz-
kosti starostlivo vyty-
povaných miest. ŽSR 
pravidelne poskytujú 
organizácii štatistiky, 
na základe ktorých si 
organizácia identifi -
kuje takéto miesta s 
častým výskytom po-
kusov o samovraždu 
a zameriava tam svo-
je aktivity,“ upresnila 
hovorkyňa a vzápätí 
dodala: „V minulosti 
sa realizovala aj tzv. 
rozhlasová kampaň, 
ktorá bola ďalšou for-
mou spolupráce medzi 
ŽSR a OZ, poskytujú-

cim odbornú psycho-
logickú prvú pomoc. 
Zo slovenských sta-
ničných rozhlasov sa 
ozýval reklamný spot, 
ktorý informoval o 
možnosti zavolať na 
linku pomoci v bezná-
dejných či náročných 
životných situáciách. 
Za ŽSR je mimoriad-
ne dôležitá najmä 
prevencia a informo-
vanosť verejnosti, kto-
rú dokážeme spoločne 
zabezpečiť.“ S porad-
ňou IPčko preto plá-
nujú ŽSR spolupraco-
vať aj do budúcna.

Alarmujúci nárast
O tom, že je situácia 
s počtom samovrahov 
na železnici v rám-
ci celého Slovenska 
alarmujúca, informo-
vala hovorkyňa ŽSR 
prednedávnom: „Od 1. 
decembra 2024 do 28. 
februára 2025, došlo 
k navýšeniu počtu sa-
movrážd v porovnaní 
s rovnakým obdobím 
pred rokom, a to pri-
bližne o 22 percent. 
Zároveň evidujeme 
najväčší počet samo-
vrážd v období mesia-
cov december až febru-
ár za posledných päť 
rokov," priblížila ho-
vorkyňa, podľa ktorej 
slov pritom pre chod-
cov na železnici platia 
jasné a veľmi striktné 

pravidlá. „Radi by sme 
všetkých, či už vodičov, 
cyklistov alebo peších 
upozornili na to, že 
pohyb v obvode dráhy 
môže byť životu ne-
bezpečný. Dôvodov je 
hneď niekoľko. Môže 
sa napríklad stať, že z 
vlaku môže trčať časť 
nákladu alebo tlako-
vá vlna vyvolaná jaz-
dou vlaku môže osobu 
v blízkosti koľajiska 
zhodiť. Pri prechádza-
ní cez koľajnice sa tiež 
môžu osoby potknúť 
a ťažko zraniť, a to aj 
s vážnymi následka-
mi. Vlak je sám o sebe 
kolos, ktorý môže mať 
v závislosti od rých-
losti brzdnú dráhu aj 
viac ako kilometer a 

následky zrážky s ním 
bývajú fatálne,“ pre-
zradila pre Bratislav-
ského kuriéra Petra 
Lániková. 

Apel na verejnosť
Všeobecne pritom pla-
tí, že ŽSR ako správca 
infraštruktúry nemá 
oprávnenie postiho-
vať osoby, ktoré po-
rušujú zákaz pohybu 
v obvode dráhy. Môže 
tieto osoby upozorniť, 
aby priestor opustili, 
resp. ich môže nahlá-
siť Policajnému zboru 
SR. ŽSR spolupracu-
jú so štátnou políciou 
na základe Zmluvy 
o spolupráci v obvo-
de železničných dráh. 
Polícia je o zistených 

nelegálnych precho-
doch cez železničnú 
trať vyrozumená, ná-
sledne takéto miesta 
monitoruje, kontrolu-
je a pristihnuté osoby, 
ktoré nemajú do ob-
vodu dráhy povolený 
vstup, rieši v zmysle 
zákona, a to prevažne 
upozornením a bloko-
vou pokutou. „Pohyb 
v obvode dráhy je prís-
ne zakázaný v zmys-
le zákona o dráhach. 
Nie je v možnostiach 
ŽSR osadiť výstražné 
značky (tabule) ani 
iné prvky (oplotenie, 
zábrany) po celej dĺžke 
3 630 kilometrov tratí 
na Slovensku,“ uzavre-
la hovorkyňa.

(vt)

Počet samovrážd na železnici stúpa

Krízová linka pomoci poskytuje nonstop, anonymnú a bezplat-
nú psychologickú pomoc v kríze na čísle 0800 500 333, na maile 
(poradna@ipcko.sk), chate alebo videu (09:00-19:00). Viac na 
www.krizovalinkapomoci.sk.
Ak máš do 18 rokov, určite v prípade potreby kontaktuj Linku 
detskej istoty na čísle 116 111. Dovoláš sa tam kedykoľvek – 
linka funguje nonstop, anonymne a bezplatne v rámci SR. Ak si v 
zahraničí, môžeš toto číslo použiť tiež, no dovoláš sa do niektorej 
z liniek dôvery v jazyku krajiny, kde sa nachádzaš.
Využiť môžeš aj Linku detskej dôvery v pracovných dňoch od 
14,00 do 20,00 na čísle: 055/234 72 72.
Ak si dospelý, Liga za duševné zdravie Slovensko prevádzkuje 
bezplatnú nonstop linku dôvery Nezábudka – volaj na 0800 800 
566.
Ak máš svojho terapeuta/terapeutku, psychiatra/psychiat-
ričku, psychológa/psychologičku, veľmi odporúčame, aby o 
Tvojej ťažkej situácii vedel aj on/ona, kontaktuj ho/ju.

A
j keď sa prvé 
júnové dni 
niesli v zna-

mení mierne pod-
priemerných teplôt, 
dovolenková sezóna 
sa nezadržateľne roz-
bieha. Zatiaľ čo mest-
ské kúpaliská ešte len 
pripravujú otvorenie, 
na letisku M. R. Štefá-
nika už odlietajú prví 
dovolenkári.

Zadar a Skiathos 
medzi novinkami
Začiatok júna prinie-

sol spustenie nových 
priamych liniek do 
chorvátskeho Zada-
ru a na grécky ostrov 
Skiathos. Obe des-
tinácie sú dostupné 
dvakrát týždenne, čo 
ponúka možnosti na 
kratší únik k moru aj 
na dlhšiu dovolenku.
Generálny riaditeľ 
Letiska M. R. Štefá-
nika Dušan Novota 
tiež pripomenul, že už 
v apríli boli spustené 
aj pravidelné linky do 
Gdanska, Bari a hlav-

ného milánske letisko 
Malpensa.

Sezónne lety do ob-
ľúbených prímor-
ských destinácií
Celkovo pribudlo z 
Bratislavy deväť pra-
videlných sezónnych 
leteckých spojení. 
Lietadlá smerujú aj 
na Rodos, Zakynthos, 
Krétu, do Burgasu, 
Larnaky a na Malorku. 
Koncom mesiaca sa k 
nim pridá aj Kodaň.
Ďalšia nová linka do 

Tel Avivu sa do po-
nuky dostala už kon-
com mája, uviedol 
Dušan Novota, gene-
rálny riaditeľ letiska.

Antalya na čele 
rebríčka
Počas leta bude z Bra-
tislavy k dispozícii 40 
pravidelných liniek do 
37 destinácií v 18 kra-
jinách. Najviac odle-
tov a príletov je naplá-
novaných do Antalye 
v Turecku až takmer 
1 300. Nasledujú 

Sardínia, Hurghada 
v Egypte, Londýn, Mi-
láno, Larnaka a Bur-
gas.
Letná prevádzka po-
číta s viac ako 7500 
pravidelnými a char-
terovými odletmi 
a príletmi. 
Sezóna praje aj klien-
tom cestovných kan-
celárií. Na výber je až 
43 charterových desti-
nácií, pričom novinka-
mi sú napríklad turec-
ká Alanya, egyptská 
Káhira či El Alamein. 

Lety zabezpečuje štr-
násť charterových le-
teckých dopravcov.
Cestujúci túžiaci po 
slnku majú vďaka roz-
šíreným letovým mož-
nostiam z Bratislavy 
k dispozícii viac spoje-
ní než po minulé roky. 
Letisko očakáva počas 
letnej sezóny viac ako 
milión cestujúcich.

(bak)

Letisko očakáva viac ako milión cestujúcich

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786
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P
orovnávanie his-
torických a sú-
časných záberov 

Bratislavy si za posled-
né roky získalo veľký 
ohlas. Facebooko-
vá stránka Bratislava 
a jej premeny, za kto-
rou stojí nadšenec 
histórie, fotografi e 
a nášho hlavného mes-
ta, má už vyše 50-tisíc 
sledovateľov. V roz-
hovore s Ľubomírom 
Deákom sme zisťovali, 
ako tento projekt vzni-

kol, ktoré časti mes-
ta sa zmenili najviac 
a aké plány ho čakajú 
v blízkej budúcnosti.

Ako sa zrodil nápad 
porovnávať histo-
rické a súčasné fo-
tografi e Bratislavy?
Mám rád Bratislavu, 
históriu a fotografi u. 
Zbieral som staré po-
hľadnice a fotografi e, 
a pri ich prezeraní ma 
prirodzene napadlo 
porovnať, ako vyzera-
jú tie isté miesta dnes. 
Začal som vyhľadávať 
rovnaké lokality a fotiť 
ich z rovnakého uhla. 

Moja záľuba sa postup-
ne prehĺbila a prerástla 
do skutočného koníč-
ka. Tak vznikol nápad 
oživiť historické foto-
grafi e z archívu a pri-
blížiť ich verejnosti. 
Pred ôsmimi rokmi 
som založil facebooko-
vú stránku Bratislava a 
jej premeny, kde tento 
koncept prezentujem. 
O päť rokov neskôr 
sme spolu s kolega-
mi Máriom Vargom 
a mojou manželkou 

Ivetou Deákovou  za-
ložili aj občianske 
združenie s rovnakým 
názvom. Spoločne 
pripravujeme výsta-
vy, premietania, knihy 
a ďalšie aktivity.

Odkiaľ získavate 
historické fotogra-
fi e a aký je proces 
ich výberu? Spo-
lupracujete s in-
štitúciami alebo 
súkromnými zbera-
teľmi?
Historické zábery 
pochádzajú najmä 
z našich súkromných 
archívov, ale aj od sle-

dovateľov, ktorí nám 
ochotne posielajú 
svoje rodinné pokla-
dy. Zároveň aktívne 
oslovujeme inštitú-
cie ako Štátny archív 
v Bratislave, Slovenský 
národný archív, Ar-
chív mesta Bratisla-
vy, Mestské múzeum 
či Pamiatkový úrad 
mesta Bratislavy. Ďa-
lej spolupracujeme aj 
s portálom Pammap. 
Vyhľadávame najmä 
vzácne fotografi e, na 

ktorých je 
z a c h y t e -
né mesto 
v  č a s e 
v e ľ k ý c h 
p r e m i e n . 
Často ide 
o  d o s i a ľ 
nepubliko-
vané zábe-
ry. Vďaka 
spolupráci 
s Antonom 
Šmotlákom 
a archívom 
jeho otca 
sme mohli 
vydať dve 
knihy Pre-
meny Bra-
t i s l a v y . 
Z archí-
vu Juraja 
Bonča zase 
v z n i k l a 
veľmi za-
u j í m a v á 
publikácia 
o stavbe 

Mosta SNP. Spoluprá-
ci sme vždy otvorení. 
Dlhodobo spolupracu-
jeme aj s významnými 
zberateľmi ako Kamil 
Vyskočil, Martin Ent-
ner, Jozef Čižmár, Jú-
lius Cmorej či Peter 
Martinko.

Ktoré časti Brati-
slavy prešli podľa 
Vás najvýraznejší-
mi zmenami? Exis-
tujú miesta, ktoré sa 
takmer nezmenili?
Najvýraznejšie zmeny 
zaznamenalo bez po-
chýb historické cen-
trum. A to predovšet-

kým časť Podhradia, 
ktorej premenu doku-
mentujeme aj v knihe 
Most SNP. Zmenami 
však prešli prakticky 
všetky mestské časti. 
Ukázali sme to naprí-
klad aj v knihe Preme-
ny Karlovej Vsi. Verím, 
že budeme môcť po-
kračovať aj v ďalších 
lokalitách Bratislavy, 
ktoré si zaslúžia svoju 
vizuálnu kroniku.

Ako verejnosť rea-
guje na Vaše foto-
grafi e? 
Reakcie sú veľmi po-
zitívne. Ľudia, kto-
rých zaujíma história 
mesta, s nami zdieľajú 
svoje spomienky, ko-
mentujú, posielajú fo-
tografi e aj tipy. Stránku 
Bratislava a jej preme-
ny dnes sleduje už viac 
než 52 000 ľudí. Ko-
munita okolo projektu 
sa neustále 
r o z r a s t á , 
r o z š í r i l i 
sme ju aj 
o skupinu 
Bratis lava 
na starých 
fotograf i -
ách, kde 
môžu ľu-
dia sami 
p r i d á v a ť 
historické 
zábery, a 
p a r a l e l n e 
s k u p i n u 
Bratis lava 
na fotogra-
fi ách, ktorá 
sa zameria-
va na sú-
časnosť.

Aké sú 
Vaše ďal-
šie plány 
s projek-
tom Brati-
slava a jej 
premeny, 
prípadne s publiká-
ciami?
Aktuálne prebieha 
naša výstava v Múzeu 
dopravy. Ide o projekt 
Vlak v meste, kde si 

návštevníci môžu po-
zrieť fotografi e aj vi-
deo. Výstava potrvá až 
do apríla 2026. Plánu-
jeme však aj ďalšie akti-
vity, o ktorých budeme 
priebežne informovať. 
Najbližšie pripravuje-
me pokračovanie do-
kumentu Petržalské 
Bunkre, na budúci rok 
by sme radi vydali kni-
hu Premeny Ružinova 
a už teraz pracujeme 
na podkladoch ku kni-
he Premeny Petržalky.

Ak by ste mali mož-
nosť preniesť sa 
v čase a odfotogra-
fovať jedno histo-
rické miesto v Bra-
tislave, ktoré by to 
bolo a prečo?
Určite by som sa chcel 
ocitnúť na Rybnom 
námestí. Začal by som 
pri trhovisku, prešiel k 
mestskému pivovaru 

a úzkymi uličkami by 
som sa vydal do čas-
ti Vydrice. Atmosféra 
tohto miesta bola vý-
nimočná a dnes ju už 
poznáme len z histo-

rických záberov. Bolo 
by úžasné zachytiť ju 
naživo.

Máte osobne obľú-
bené miesto, ktoré 
ste dokumentovali? 
Čím je pre Vás výni-
močné?
Takých miest je viac. 
Obľubujem najmä tie, 
ktoré prešli zásad-
nou premenou. Je to 
výzva zachytiť ich z 
rovnakého miesta bez 
akýchkoľvek oporných 
bodov. Vtedy si pomá-
ham starými mapami, 
lokalitu si najprv dô-
kladne vyhľadám a až 
potom sa pustím do 
fotenia. 
Výnimočná je pre 
mňa osobne Petržal-
ka. Vyrastal som tam 
a mnohé premeny si 
pamätám. Snažím sa 
ich dokumentovať pre 
pamätníkov, ale aj pre 

súčasných Petržalča-
nov, aby sme mali vi-
zuálny záznam o tom, 
ako sa toto sídlisko ďa-
lej mení v čase.

(jp)

Bratislava a jej premeny:
Projekt, ktorý oživuje spomienky na minulosť mesta

Zóna EUROVEA 40. roky.

Trnavské mýto 1968.



strana 12 Život v meste 05 l 2025

N
eprejde týž-
deň bez toho, 
aby polícia ne-

upozornila širokú ve-
rejnosť na to, aby bola 
obozretnejšia a nedala 
sa nachytať na podvod. 
Telefonické podvody 
sú aj naďalej najčastej-
šie páchané na senio-
roch, no od začiatku 
roka 2025 pribudla 
nová forma podvodu, 
ktorá ohrozuje cez sms 
správy všetky vekové 
kategórie, bez rozdie-
lu. 
V spojitosti s témou 
sme sa obrátili na po-
licajné prezídium SR, 
aby sme preventívnou 
formou upozornili na 
pretrvávajúcu hrozbu 
telefonických podvo-
dov, na ktoré najčastej-
šie „naletia“ tí najzra-
niteľnejší obyvatelia 
– seniori. 
Aj naďalej platí, že zlo-
deji vyvolávajú senio-
rom na pevné linky, 
aby ich šokovými tele-
fonátmi oklamali, že sú 
lekári, právnici či poli-
cajti, najnovšie dokon-
ca z Čiech a že im mu-
sia čím skôr dať všetky 
svoje úspory. Len od 
januára takýmto spô-
sobom seniori v stra-
chu dobrovoľne odo-
vzdali zlodejom viac 
ako pol milióna eur! 
Najnovšie už ale nie sú 
ohrození iba tí najstar-

ší z nás, ale aj mladší 
ľudia. Rozmáha sa to-
tiž nová metóda pod-
vodu, a to prostredníc-
tvom sms správ, ktoré 
ľuďom začali podvod-
níci náhodne posielať. 
Ak vám teda príde sms 
z neznámeho čísla, 
ktorej obsah znie tak, 
ako keby vás kontak-
tovalo vlastné dieťa v 
núdzi, no z cudzieho 
čísla, okamžite zbys-
trite pozornosť. Ide 
o podvod, ktorý sa z 
vás bude snažiť vylá-
kať peniaze a tie už, s 
najväčšou pravdepo-
dobnosťou, nikdy ne-
uvidíte. Podrobnejšie 
nám o téme porozprá-
val npor. Mgr. Peter 
Habara, z odboru ko-
munikácie a prevencie 
prezídia policajného 
zboru.

Zdá sa, že seniori sú 
aktuálne najohro-
zenejšou skupinou 
obyvateľov, na kto-
rej sú páchané rôz-
ne podvody. Aké ak-
tuálne najčastejšie?
Policajný zbor za ob-
dobie uplynulých ro-
kov eviduje enormný 
nárast podvodných 
telefonátov u seniorov. 
Ide o takzvané šoko-
vé telefonáty – senio-
ra kontaktuje falošný 
lekár, policajt alebo 
advokát z dôvodu, že 

jeho syn (dcéra) mal 
dopravnú nehodu, pri 
ktorej zranil dieťa a 
rýchlo potrebuje pe-
niaze.

Aký má takýto tele-
fonát zo strany pod-
vodníka scenár? 
Páchateľ v takýchto 
prípadoch žiada pe-
niaze, ale aj zlato a iné 
cennosti. Výnimkou 
nie sú ani telefonáty 
v českom jazyku, kde 
osoba v telefóne vy-
stupuje ako český po-
licajt a snaží sa senio-
ra presvedčiť, že jeho 
príbuzný mal nehodu 
na českej diaľnici. Ob-
dobne požaduje pre 
príbuzného peniaze 
alebo zlato.

Akým spôsobom 
vie rodina pred ta-
kýmito podvodmi 
a krádežami ochrá-
niť seniora, ktorý 
napríklad žije sám, 
respektíve dá sa to 
vôbec?
V prvom rade je dôle-
žité s rodinou komu-
nikovať a upozorňovať 
ich na podvodné prak-
tiky. Tento podvod je 
známy už niekoľko 
rokov a rokmi sa pod-
vodné konanie zásad-
ne nezmenilo. Skutoč-
ný policajt alebo lekár 
nikdy nežiada peniaze 
v mene príbuzného.

Spolupracuje polí-
cia pre elimináciu 
týchto hrozieb aj s 
telefonickými ope-
rátormi?
Áno, spolupracuje.

Koľko takýchto prí-
padov, kedy boli te-
lefonicky oklamaní 
a následne okrad-
nutí seniori, riešite 
mesačne či ročne?
Za uplynulé štyri me-
siace roku 2025 bolo 
61 dokonaných skut-
kov a to so súhrnnou 
škodou 710 000 eur.

Koľko z takýchto 
prípadov sa podarí 
objasniť?
Štatisticky vyjadrovať 
objasnenosť špecifi c-
kej kriminality nie je 
objektívne. Ide o so-
fi stikovanú kriminali-
tu páchanú na senio-
roch a jej objasňovanie 
je zložité a náročné. 
Za minulý rok bolo ob-
jasnených 54 prípadov 
podvodov na senio-
roch, čo predstavuje 
cca 15,38 % z celkové-
ho počtu.

Ak ide o zahraničné 
organizované sku-
piny, spolupracuje 
polícia aj s políciou 
v zahraničí, respek-
tíve v rámci bezpeč-
nostných zložiek 
EU?

Áno, polícia spolupra-
cuje na medzinárodnej 
úrovni.

V poslednom čase 
začali nielen se-
niorom chodiť sms 
správy v presved-
čení, že im píše 
vlastné dieťa, ktoré 
stratilo mobil a ná-
sledne píše, že má 
problém a potrebu-
je peniaze... Stre-
távate sa s touto 
„novou“ metódou 
podvodu často?
Tento druh podvo-
du sa masívne rozšíril 
v roku 2025. Ide o hro-
madné správy. Adresá-
tom nie sú len seniori, 
ale náhodní majitelia 
mobilných telefónnych 
čísiel. Šokové telefoná-
ty sú cielené výhradne 
na seniorov, pretože je 
volané výlučne na pev-
né linky.

Ako vo všeobec-
nosti aj senior, kto-
rý nie je technicky 
zdatný a žije sám, 
identifi kuje takýto 
telefonický pod-
vod? Skrátka, ako 
vieme podariť, aby 
nenaletel? A čo má 
následne robiť, keď 
ho neznáme a po-
dozrivé číslo skon-
taktuje?
Dôležité je zachovať 
pokoj a byť prirodze-

ne podozrievavý voči 
tomu, že od vás nie-
kto chce peniaze. Ani 
na ulici ich nedávate 
len tak hocikomu. Pá-
chateľ sa v prípade te-
lefonických podvodov 
snaží u poškodeného 
vytvoriť pocit časovej 
tiesne a snaží sa ho dr-
žať na telefóne po celý 
čas až do odovzdania 
peňazí.
Seniorom odporúča-
me, aby fi nančnú hoto-
vosť nedržali doma, ale 
v banke. Takýto pod-
vod často odhalia aj 
pracovníci bánk, pre-
tože seniori si v strese 
a obave o príbuzného 
absolútne neuvedo-
mujú svoje iracionál-
ne konanie, keď vyho-
dia desiatky tisíc eur 
z balkóna bytovky ale-
bo ich vložia do smet-
nej nádoby podľa po-
kynov páchateľa.

O akú najväčšiu 
sumu takýmto pod-
vodom ľudia či se-
niori prišli?
V jednom prípade bola 
jednorazovo od poško-
denej podvodným ko-
naním vylákaná suma 
141 000 eur v hotovos-
ti, a to v roku 2023.

(vt)

Po šokových telefonátoch ľudí obťažujú už aj cez sms správy

V 
areáli zno-
v u o t v o r e n e j 
Bratislavskej 

ZOO sa čochvíľa za-
čne stavať. V rám-
ci objektu pribudne 
unikátny priestor, aký 
v hlavnom meste za-
tiaľ nemá obdobu. 
Vznikne tam rehabili-
tačná stanica pre zra-
nené živočíchy. 
„Pre vytvorenie reha-
bilitačnej stanice zoo 
poskytuje časť areálu 
mimo návštevníckej 

zóny, na okraji zoo. 
Výstavba, ako aj sa-
motná prevádzka sta-
nice, bude v správe 
ŠOP,“ prezradila pre 
Bratislavského kuriéra 
Alexandra Ritterová, 
PR manažérka ZOO 
Bratislava. „Vytvoríme 
priestor, kde tieto ži-
vočíchy nájdu potreb-
nú starostlivosť, aby 
sa mohli vrátiť späť 
do prírody,“ uviedol k 
téme generálny ria-
diteľ Štátnej ochrany 

prírody Slovenskej re-
publiky, Roman Fajth.
Vytvorenie a prevádz-
kovanie rehabilitač-
nej stanice pre zrane-
né živočíchy je teda 
v záujme tak vedenia 
ZOO, ako aj hlavného 
mesta a najmä Štátnej 
ochrany prírody SR. 
V súčasnosti sa tento 
zámer úspešne posu-
nul do ďalšej fázy, a to 
po tom, ako pre tento 
účel odobrili mest-
skí poslanci nájom 

pozemkov bratislav-
skej ZOO pre Štátnu 
ochranu prírody. 

Projekt nemalých 
rozmerov
K dispozícii už je 
i overovacia štúdia, 
ktorú vypracovalo ar-
chitektonické štúdio 
Diagram, v úzkej spo-
lupráci s terénnymi 
pracovníkmi Štátnej 
ochrany prírody. Sú-
časťou rehabilitačnej 
stanice bude niekoľ-

ko budov, ošetrovňa, 
voliéry pre vtáky, ci-
cavce, výbeh pre ko-
pytníky, jazierka pre 
korytnačky a kačky. 
Prístup do rehabilitač-
nej stanice bude za-
bezpečený z ulice Pod 
brehmi, od útulku Slo-
body zvierat.

Logické riešenie, 
na ktoré sa čakalo 
dlho
„Bratislava a jej oko-
lie je bohaté na výskyt 

mnohých chránených 
druhov živočíchov ako 
sú orliaky morské, so-
koly, jastraby, orly, 
sovy či bociany. Často 
sa stávalo, že ľudia 
vozili zranené zvie-
ratá do ZOO alebo 
do Mestských lesov, 
ktoré však nie sú uspô-
sobené na riešenie ta-
kýchto situácií.,“ pri-
blížil na záver riaditeľ 
ZOO Bratislava, Ma-
tej Dobšovič. 

(vt)

Bratislavská ZOO: Zranené živočíchy 
budú mať svoju „nemocnicu“.
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celý článok nájdete 
na bakurier.sk

www.delikateso.sk

M
estská časť 
B r a t i s l a -
va–Vajnory 

v rámci dňa otvore-
ných dverí predsta-
vila širokej verejnosti 
nové Zariadenie pre 
seniorov, ktoré po-
skytne dôstojnú a kva-
litnú starostlivosť tým 
obyvateľom, ktorí už 
nemôžu alebo nema-
jú možnosť zostať vo 
svojom prirodzenom 
domácom prostredí.

V rámci Dňa otvore-
ných dverí starosta 
mestskej časti Michal 
Vlček zdôraznil, že ide 
o jeden z najvýznam-
nejších projektov po-
sledných rokov, ktorý 
vznikol ako reakcia na 
rastúce potreby staršej 
generácie.
„Toto zariadenie je 
výsledkom dlhodobé-
ho úsilia našej samo-
správy. Starostlivosť 
o seniorov nevnímame 

ako povinnosť, ale ako 
záväzok, ktorý s poko-
rou a úctou plníme,“
uviedol starosta.
Zariadenie vzniklo aj 
vďaka fi nančnej pod-
pore Európskej únie 
vo výške viac ako 1 mi-
lión eur. Projekt sa po-
darilo dokončiť v re-
kordne krátkom čase 
– za necelých 6 mesia-
cov, čo podľa starostu 
svedčí o výbornej spo-
lupráci samosprávy 

s realizátorom stavby.
„Chcem poďakovať 
všetkým, ktorí sa na 
tomto projekte po-
dieľali – poslancom 
miestneho zastupiteľ-
stva, kolegom z miest-
neho úradu i zástup-
com dodávateľskej 
spoločnosti. Bez ich 
nasadenia by sme tu 
dnes nestáli,“ zdôraz-
nil Michal Vlček.
   

(bak)

Vo Vajnoroch predstavili nové zariadenie pre seniorov
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Keďže výška 
miezd ovplyv-
ňuje životnú 

úroveň obyvateľov, 
najlepšie sa Slo-
vákom žije v Bra-
tislave. A je to prá-
ve hlavné mesto, 
kde je z rovnakého 
dôvodu najvyšší 
dopyt po bývaní a 
zároveň sa tu kúpa 
nehnuteľností naj-
lepšie zhodnocuje.
V posledných rokoch 
bola najnižšia mie-
ra nezamestnanosti, 
podľa údajov Štatis-
tického úradu SR (ŠÚ 
SR), vykázaná v Bra-
tislavskom, Žilinskom 
a Trenčianskom kra-
ji. Vlani išlo dokonca 
o rekordne nízke 
úrovne 2,2 %, 2,9 % 
a 3,0 %. Naopak, naj-
vyššia nezamestna-
nosť je dlhodobo evi-
dovaná v regiónoch 
východného Sloven-
ska. A práve tento 

aspekt – dostupnosť 
pracovných príležitos-
tí a výška mzdy, je pre 
Slovákov a kvalitu ich 
života rozhodujúca. 
Aj tu je Bratislava naj-
dominantnejšia, keďže 
najvyššie priemerné 
mzdy vykázali v roku 
2024 obyvatelia v Bra-
tislavskom (1 858 eur). 

Bohatý región – 
drahé bývanie 
Ruka v ruke ide s výš-
kou mzdy hore aj ži-
votná úroveň, a teda 
v prvom rade sú to 
náklady na bývanie, 
ktoré sú v hlavnom 
meste opäť na prvej 
priečke. Ceny nehnu-
teľností v regióne zvy-
čajne refl ektujú dopyt, 
dostupnú ponuku 
a atraktivitu danej ob-
lasti – napríklad kvali-
tu pracovných príleži-
tostí či infraštruktúry. 
No a z toho vyplýva, 
že najdrahšie ne-

hnuteľnosti nájdeme 
v Bratislavskom kraji, 
kde priemerná cena 
za jeden štvorcový me-
ter vychádzala vlani 
na 3 190 eur. Táto šta-
tistika vyplynula z da-
tabázy Národnej ban-
ky Slovenska (NBS). 

Ceny rástli, 
hodnota nie 
V tejto rovnici nastáva 
problém, ktorý pou-
kazuje na fakt, že ceny 
bytov a domov rástli 
za posledných päť ro-
kov najmä v hlavnom 
meste rýchlejšie, ako 
priemerné mzdy. Kým 
nominálny rast platov 
bol vo všetkých kra-
joch takpovediac kon-
tinuálny, ceny nehnu-
teľností zaznamenali 
veľmi prudký nárast 
v rokoch 2021 a 2022 
(za dva roky dovedna 
o 40 až 70 %). V roku 
2023 nasledoval me-
dziročný pokles cien 

bytov a domov, ktorý 
v niektorých re-
giónoch pretrval aj 
v uplynulom roku 
2024. Z toho vyplýva, 
že ceny nehnuteľností 
vlani nedosiahli maxi-
má z roku 2022. 

Bratislavčanom sa 
vlastné bývanie 
vzďaľuje
Pri kúpe nehnuteľ-
nosti je rozhodujú-
cou otázkou - koľko 
metrov štvorcových 
bývania si môže oby-
vateľ Bratislavy kú-
piť za ročný plat? Ak 
vyjde ukazovateľ me-
nej ako 10 m², tak ide 
o „drahé“ bývanie, 
ktoré nie je výhod-
né. No a práve z toh-
to uhla pohľadu sú na 
tom s dostupnosťou 
najlepšie Nitriansky 
(10,9 m²), Trenčian-
sky (10,8 m²) a Ban-
skobystrický kraj (10,6 
m²). Naopak, najnižšia 

hodnota bola dosiah-
nutá práve v prípade 
Bratislavy (7,0 m²), 
a teda práve v hlav-
nom meste sa stáva 
vlastné bývanie pre 
obyvateľov čoraz ne-
dostupnejším. 

Rozhodujúce 
faktory
Z dát Štatistického 
úradu SR je zaujíma-
vým údajom tiež ten, 
že rok 2024 priniesol 
v SR najnižší počet 
dokončených bytov za 
posledných šesť rokov 
a rozbeh nových pro-
jektov sa prepadol na 
11 - ročné minimum. 
V praxi to znamená, 
že celkovo bolo do-
končených menej ako 
18 tisíc bytov. Podľa 
prieskumu spoločnos-
ti Ipsos pritom záujem 
Slovákov a Sloveniek 
o kúpu nového býva-
nia v horizonte naj-
bližších piatich rokov 

neutíchne. Podľa vý-
sledkov prieskumu zá-
ujem Slovákov a Slo-
veniek o kúpu nového 
bývania v najbližších 
rokoch neutíchne. Vy-
plýva z neho konkrét-
ne, že nové bývanie 
plánuje 22,6 % Slová-
kov, ide najmä o byty 
a domy, viac plánu-
jú muži (24,8 %) ako 
ženy (20,7 %), najväčší 
záujem je u mladých 
do 34 rokov – až po-
lovica plánuje kúpu. 
No a najviac plá-
nov majú obyvatelia 
v Bratislavskom kraji 
(39,5 %). Vyšší záu-
jem majú ľudia s vyš-
šími príjmami a na 
vedúcich pozíciách. 
A pred kúpou u nich 
rozhoduje najmä cena 
(47,4 %) a lokalita 
(33,3 %), ale aj úspory, 
energetická náročnosť 
a dostupnosť služieb.

(vt)

Bývanie v Bratislave je čoraz nedostupnejšie
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